
بررسی شرایط محصولات لبنی در اوضاع کنونی؛

بازهم گرانی 
 در راه است؟
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رعایت الگوی مصرف خوب است 
اما برای همسایه!

به بهانه سالروز تولدحامد بهداد؛

۴۴ سال زندگی 
حتی به غلط

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر مطرح کرد: 

شهرداری در مسیر شفافیت و صرفه 
جویی های اصلاحاتی
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شماره 807 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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در صفحه آخر بخوانید

اصلاح طلبان با انتخابات 1۴00 چه می کنند؟

ائتلاف بی ائتلاف 
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پاسخ قاطع نماینده ایران به طرف عربستانی در 
نشست گروه ۷۷ و چین

روزنامه رای الیوم به مشــاجره کلامی نماینده ایران و عربســتان بر سر مساله توافق هسته ای در 
نشست اخیر گروه ۷۷ و چین و پاسخ کوبنده نماینده ایران پرداخته است.

ایسنا به نقل از رای الیوم نوشت: نشست گروه ۷۷ و چین در سازمان ملل شنبه شب برگزار شد که 
شاهد مشاجره کلامی میان نمایندگان عربستان و ایران بود.

عبدالله المعلمی، نماینده دائم عربســتان در سازمان ملل به درج موضوع توافق هسته ای ایران در 
بیانیه پایانی مجموعه ۷۷ و چین اعتراض کرد و گفت: این موضوع بدون اینکه موضوعیت داشــته 
باشــد، چند سالی اســت که در بیانیه پایانی وزرای خارجه گروه ۷۷ و چین گنجانده می شود. این 

توافق شکست خورده است.
علی حاجیلاری، رایزن نمایندگی ایران در سازمان ملل در پاسخ به اظهارات نماینده سعودی گفت: 
من از کلام نماینده ســعودی که مدعی است بند مربوط به توافق هسته ای با فشار ایران در بیانیه 

گنجانده شده است تعجب می کنم.
نماینده کشــورمان گفت: المعلمی در نشست حضور داشت اما در ابتدا هیچ گونه اعتراضی به این 
مســاله نداشت. ادعای اینکه بند مربوط به توافق هســته ای با فشار ایران افزوده شده است بیشتر 
شبیه یک شوخی است و اظهارات نماینده سعودی که بی اساس است، توهین به وزرای مجموعه 

۷۷ به شمار می رود.
حاجیلاری خطاب به المعلمی گفت: آیا تو معتقد هســتی که 1۴0 وزیر خارجه در درج این موضوع 

در بیانیه اشتباه کرده اند و تنها عربستان این اشتباه را فهمید؟
وی تاکید کرد: عربستان حقائق موجود را مشخص نمی کند و تجربه ثابت کرده است که این کشور 

تعریف دیگری از حقیقت دارد.
رایزن نمایندگی ایران در ســازمان ملل خاطرنشــان کرد: حقیقت از نظر عربستان و آمریکا با نگاه 
جامعه بین المللی متفاوت است. مشخص کردن اوضاع توافق هسته ای برعهده اعضای آن است. 
یک ماه پیش دیدیم که اعضای شورای امنیت چگونه تلاش های آمریکا که اهداف شوم داشتند و 

به دنبال حمایت بین المللی بودند را با شکست مواجه کردند.

مذاکره بد نیست، به شرطی که از موضع قدرت 
باشد

نماینده مردم ســبزوار در مجلس شورای اســلامی گفت: مذاکره ذاتا چیز بدی نمی تواند باشد، اما 
مهم این است که ما از موضع قدرت اقدام به انجام مذاکره کنیم و مذاکره برای دفاع از منافع ملی 

صورت گیرد.
ایسنا نوشت: بهروز محبی نجم آبادی با بیان اینکه قطعا تغییرات رخ داده در آمریکا بر سایر کشورها 
نیز تاثیرگذار است، اظهار کرد: بین سیاست های دراز مدت جمهوری اسلامی و سیاست های اعمال 
شده از طرف همه جریان های دموکرات و جمهوری خواه در آمریکا، همواره نوعی تضاد منافع و یک 

تقابل تاریخی وجود داشته است. 
وی با بیان اینکه ترامپ چهره ماکیاولیستی آمریکا را بی حجاب به دنیا نشان داد، اضافه کرد: ترامپ 
کســی بود که حتی با دوســتان خود نیز روابطی تحقیرآمیز داشت. چنانچه از عربستان سعودی به 
عنوان گاو شــیرده نام برده بود. قطعا دموکرات ها از این شیوه پیروی نمی کنند؛ چراکه آنان تلاش 

می کنند حفظ ظاهر کنند و شیوه سیاست ورزی آنان مبتنی بر خدعه و نیرنگی دیگر است. 
این نماینده مجلس ادامه داد: ترامپ چهره حقیقی لیبرال دموکراسی ایالات متحده را که مبتنی بر 
سرمایه ســالاری و اصالت لذت و سرمایه است را به جهان نشان داد و به طور واضح بیان می کرد 
که ما تنها بر اساس منافع خودمان تصمیم می گیریم. من فکر می کنم سیستم های حاکم بر آمریکا 
هم دیگر ترامپ را نمی خواستند؛ چراکه او در فضای رسانه ای و تبلیغاتی، شعارهای ایالات متحده را 
زیر سوال برده بود. همه این ها در حالی است که دموکرات ها سعی می کنند با حجابی چهره واقعی 

آمریکا را بپوشانند. 
محبی با تاکید بر اینکه دموکرات ها زمینه ســاز بســیاری از ضربات وارده به جمهوری اسلامی و 
همچنین وقوع جنگ های ویرانگر زیادی بودند، خاطرنشــان کرد: جریان های دموکرات در ایالات 
متحده، همواره ظاهر کارهای خود را حفظ می کنند و با دستکش های مخملی خود، دست چدنی شان 
را می پوشانند. قطعا سیستم های موجود در آمریکا نسبت به عمق استراتژیک، نفوذ و اقتدار جمهوری 

اسلامی حساسیت ویژه ای دارند و با دقت در حال رصد هستند. 
نماینده مردم سبزوار در مجلس تصریح کرد: این واقعا خوش باورانه است که عده ای حس می کنند 
شاید تحت تاثیر قرارگیری بایدن در مقام ریاست جمهوری آمریکا، اتفاقات بزرگی در کشور ما رخ 
دهد. قطعا اتفاقاتی هم که در حال حاضر تحت تاثیر نتایج انتخابات ایالت متحده در حال وقوع در 
کشور ما هستند، مقطعی  و تنها دارای اثری روانی و ناپایدارند که به مرور زمان از بین خواهند رفت. 
وی عنوان کرد: ایالات متحده در دوران ریاســت جمهوری ترامپ توانست تحریم های شدیدی را 
علیه ایران وضع کند. من فکر می کنم آمریکا همچنان همین مســیر را ادامه خواهد داد و اگر هم 
بخواهد تغییر کند، قطعا به دنبال کسب امتیازاتی از جمهوری اسلامی خواهد بود. ملت بزرگ ایران 
فشارهای زیادی را متحمل شده اند. بر اساس برآوردهایی که ما داریم، نسبت به چند ماه گذشته، 

شرایط مردم کشور در پایه ها و زیرساخت ها رو به بهبود است. 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با تاکید بر اینکه ما باید بتوانیم کشور را از وابستگی به نفت 
نجات دهیم، ادامه داد: اگر هم شرایطی برای فروش نفت فراهم شود، ما باید از آن صرفا برای ترمیم 
زیرساخت های کشور استفاده کنیم. قطعا باید اتفاقات بزرگی در داخل خود کشور بیفتد و اراده هایی 
که قســمتی از آن ها به منصه ظهور رسیده، زمینه هایی فراهم کنند که مشکلات عدیده ای که در 
کشور به وجود آمده را وسیله حاکمان و مدل حکمرانی خوب و نگاه عدالت محور به درستی درک 

کنیم و برای حلشان راه هایی ارائه دهیم که بیشتر متکی به داخل است. 
محبی با بیان اینکه اصل مذاکره با آمریکا چیز بدی نیســت و کســی با آن مخالفتی ندارد، تاکید 
کــرد: اما مذاکره باید از موضع قدرت صورت گیرد. قطعا اگر افراد تحت فشــار و در موضع ضعف 
به پای میز مذاکره روند، چیزی جز باخت نصیبشــان نخواهد شــد. اما اگر کشور در موضع قدرت 
قرار گیرد و بســیاری از مولفه های قدرتش مورد احترام رقبا و دشمنانش قرار گیرد، در این صورت 

مذاکره ایرادی ندارد. 
وی افزود: مســئله ای که مقام معظم رهبری و امام راحل نیز بر آن تاکید داشتند، بحث توجه ویژه 
به مولفه های قدرت کشور و زمینه سازی برای اقتدار ملت بزرگ ایران در تمام عرصه های مختلف 
است. اگر این اتفاق بیفتد، کشور در جایگاهی قرار خواهد گرفت که می تواند به راحتی از منافع مردم 
در عرصه بین الملل دفاع کند و در این صورت قطعا مذاکره با آمریکا و سایر کشورها، به غیر از رژیم 
صهیونیستی که ما آن را به رسمیت نمی شناسیم، امکان پذیر خواهد بود و جای نگرانی هم نیست.

 نماینده مردم ســبزوار در مجلس بیان کرد: مسئله ای که دلسوزان انقلاب را نگران می کند، تکیه 
و باج دهی به آمریکا و تصور کدخدایی برای این کشــور است. قطعا در نظام جمهوری اسلامی، ما 
بعــد از خداوند به مردم اعتماد و تکیه داریم، لذا نوع نــگاه ما به ایالات متحده، قطعا نگاه به یک 

کدخدا نیست. 
محبی ضمن بعید دانستن احتمال انجام مذاکره در دولت دوازدهم، اظهار کرد: تا چند ماه آینده که 
دولت آمریکا تنفیذ شود، بروز تنش های جدی در این کشور پیش بینی می شود و باید ببینیم که چه 
اتفاقــی در آمریکا خواهد افتاد و آیا ترامپ خواهد پذیرفت که قدرت را به بایدن واگذار کند یا خیر. 
همچنین تا زمانی که بایدن روی کار بیاید و راهبردهای خود را تعیین کند، عمر دولت آقای روحانی 

رو به پایان خواهد بود. 
وی اضافه کرد: ممکن است جریان اصلاح طلب در ایران بخواهند از این فرصت استفاده کند و به 
مسائلی ورود کند و افکار عمومی را نسبت به متعادل تر بودن بایدن نسبت به ترامپ قانع بکند، که 
من فکر می کنم این عملی نیست؛ چراکه آمریکا نشان داده است حتی در دوران ریاست جمهوری 
اوبامــا، به وظایف و تعهدات خود عمل نکرد. بنابرایــن در این خصوص، من پیش بینی بروز اتفاق 

خاصی را در دولت آقای روحانی نمی کنم. 
این نماینده اصولگرای مجلس یازدهم خاطرنشان کرد: قطعا در هر دولتی، شرایط انجام مذاکره را 
مقام معظم رهبری و بزرگان نظام با تاکید بر اقتدار کشــور، تعیین می کنند. بحث مذاکره با آمریکا 
در دولت اصلاح طلبان شــروع نشد؛ بلکه در انتهای دولت دهم که دولتی اصولگرا بود، مذاکرات به 
نمایندگی آقای جلیلی شروع شد. بنابراین مذاکره ذاتا چیز بدی نمی تواند باشد، اما مهم این است که 
ما از موضع قدرت اقدام به انجام مذاکره کنیم و مذاکره برای دفاع از منافع ملی صورت گیرد. قطعا 
کشــوری با این همه قدرت ترس از مذاکره ندارد، اما وارد گردونه ای نخواهد شــد که طرف مقابل 
بخواهد این مذاکره را مدیریت کند و در نهایت هم به وظایف خود عمل نکند. اتفاقاتی که در برجام 

افتاد یک اثبات تاریخی بود که ایالات متحده غیر قابل اعتماد است.

اصلاح طلبان با انتخابات 1400 چه می کنند؟
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پیش امید بـه پیروزی 
در انتخابـات ریاسـت 
در   1۴00 جمهـوری 
اردوگاه اصـلاح طلبان 
تـا حـدی پاییـن بـود که 
کار را بـه اختلاف نظری 
اساسـی کشـانده بـود. به 
گروهـی  کـه  ای  گونـه 
موافـق حضـور ائتلافی با 
نامـزد اجاره ای به شـیوه 
دو انتخابـات قبلـی بودنـد و گروهـی دیگـر 
کـه اصـلاح طلبـانِ سرشـناس در آن دیـده 
مـی شـدند، ترجیـح مـی دادنـد بـا نامـزدی 
حداکثـری پا بـه عرصـه انتخابـات بگذارند، 
ولـو اینکه صلاحیـت او تایید نشـود. از نگاه 
گـروه دوم بـا ایـن کار دسـتِ کم بـار دیگر 
مطالبـات اصـلاح طلبانه و اصـول بنیادین و 
چهـره واقعی ایـن جریان سیاسـی در جامعه 
اختـلاف  ایـن  چـه  اگـر  شـد.  مـی  دیـده 
کامـاکان باقیسـت و امیـد اصـلاح طلبـان 
همچنـان کـم رنـگ، امـا بـا پیـروزی جـو 
انتخابـات  بایـدن، نامـزد دموکـرات هـا در 
ریاسـت جمهـوری آمریـکا و قـوت گرفتـن 
بـه  واشـنگتن  بازگشـت  و  مذاکـره  بحـث 
جریـان  ایـن  بـرای  هـم  شـرایط  برجـام، 
قـدری تغییـر کـرد، چـرا کـه هنـوز از نـگاه 
بـرای  طلبـان  اصـلاح  مـردم؛  از  بسـیاری 
مذاکـره و ترمیـم روابط با غرب، مناسـب تر 
از اصولگرایانـی هسـتند کـه در تمـام ایـن 
سـال هـا مخالفـت خـود بـا برجام و اساسـا 
هـر گونـه مذاکـره بـا آمریـکا را بـه انحـاء 
انـد. در حـال حاضـر  داده  مختلـف نشـان 
از  بیشـتر  سیاسـی  جریـان  ایـن  تحـرکات 
گذشـته شـده و دسـت کم نام هـای متفاوتی 
کـه  می آیـد  بیـرون  جریـان  ایـن  دل  از 
معتقدنـد  طلـب  اصـلاح  سیاسـی  فعـالان 
توانایـی مذاکـره با آمریـکای دوران بایدن را 
محمدجـواد  همچـون  چهره هایـی  دارنـد؛ 
ظریـف، محمدرضـا عارف و موسـوی لاری 
از جملـه چهره هایـی هسـتند کـه نـام آنهـا 
زیـاد شـنیده می شـود. جمعـی از چهره های 
سیاسـی بـه دنبـال معرفـی موسـوی لاری 
بـرای انتخابات هسـتند. گفته می شـود سـه 
نفـر از اسـتانداران سـابق از نامـزدی وزیـر 

کشـور خاتمـی حمایـت می کننـد. موسـوی 
از اردیبهشـت مـاه از شـورای عالـی  لاری 
اصـلاح طلبان اسـتعفا کـرده اسـت. او عضو 
مجمـع روحانیـون مبارز اسـت. پانزده سـال 
از دولـت خاتمـی، بعضـی اسـتانداران  بعـد 
او  جمهـوری  ریاسـت  از  لاری  موسـوی 
صحبـت می کننـد و ظاهـرا از او درخواسـت 
کرده انـد در انتخابـات حضـور یابد. موسـوی 
کنـار  در  سـال ها  ایـن  همـه  در  لاری 
محمدرضـا عـارف، در سـطح یـک مدیریت 

سیاسـی جریـان اصـلاح طلـب قرار داشـته 
امـا بـه مـرور انتقـادات بـه او هـم افزایـش 
یافـت، تـا آنجـا کـه مجبـور شـد از شـورای 
عالـی سیاسـتگذاری اصـلاح طلبـان کنـاره 
گیـری کند. بـه خصـوص اینکه بسـیاری از 
جوانـان احـزاب معتقـد بودنـد میـدان دادن 
مثـل  حزبـی  غیـر  نیرو هـای  بـه  خاتمـی 
موسـوی لاری، باعـث می شـود در نهایت او 
بـرای پسـت مدیریتـی فرزنـدش لابـی کند 
نـه بـرای توسـعه ایـران. پیـش از ایـن امـا 
گفتـه شـده بود که نـام ظفرقندی بـه عنوان 
نامـزد اصـلاح طلبـان پیشـرو مطـرح شـده 
داخلـی  جلسـات  برخـی  برگـزاری  اسـت. 
نشـان از آن دارد کـه نامـزدی او جدی تـر 
شـده اسـت. ظفرقندی رئیس نظام پزشـکی 
اسـت و بـه خاطـر اقدامات ضعیـف دولت در 
سیاسـت های  جـدی  منتقـد  کرونـا،  دوران 
بـا کرونـا  وزارت بهداشـت و سـتاد مقابلـه 
در  البتـه  ظفرقنـدی  محمدرضـا  اسـت. 
انتخابـات نظـام پزشـکی هـم رد صلاحیـت 
شـد و بـر خـلاف نظـر حامیانـش، حداقـل 
بـرای تاییـد صلاحیـت در انتخابات ریاسـت 
جمهوری کاری دشـوارتر پیش رو دارد. البته 

ایـن دسـته از اصـلاح طلبـان ایـن را نیز در 
صـورت  گشایشـی  شـاید  کـه  دارنـد  نظـر 
بگیـرد و ایـن چهره هـا موفـق بـه گرفتـن 
تاییـد صلاحیـت بشـوند. از سـوی دیگـر در 
جبهـه کارگـزاران سـازندگی، صحبت هـای 
بـر  پایانـی  خـط  مرعشـی،  گذشـته  هفتـه 
فعالیت هـای محسـن هاشـمی و جهانگیری 
برای سـال 1۴00 بـود و طرفدارن کارگزاران 
فعـلا  نامـزد  دو  ایـن  جلسـات  می گوینـد 

تعطیل شـده اسـت. شـنیده شـده کارگزاران 
فعـلا یکـی از حامیان حضور علـی لاریجانی 
از  برخـی  اسـت.   1۴00 انتخابـات  بـرای 
چهره هـای ایـن حزب سیاسـی بـه دنبال آن 
هسـتند کـه ائتـلاف »لاریجانـی - ظریف« 
را در انتخابـات ریاسـت جمهـوری تشـکیل 
دهنـد. در جریـان انتخابـات مجلس دهم، در 
عالـی  شـورای  صلاحیت هـا،  رد  پـی 
لیسـت  گرفـت  تصمیـم  سیاسـتگذاری 
حـال  ایـن  بـا  نکنـد،  منتشـر  انتخاباتـی 
کارگزاران لیسـتی منتشـر کرد و این لیسـت 
توفیقـی نیـاورد. در انتخابـات پیـش رو هـم 
بعیـد نیسـت کـه ائتلافـی بـدون توجـه بـه 
سـایر اصـلاح طلبـان را پیـش ببرد. آنسـوتر 
امـا روز پنجـم آبـان مـاه مجمـع روحانیـون 
مبـارز در ادامه جلسـات نوبه ای خود، جلسـه 
خاتمـی  سـیدمحمد  ریاسـت  بـه  مجـازی 
برگـزار کـرد. دسـتور اصلـی جلسـه موضوع 
انتخابـات ریاسـت جمهـوری پیـش رو بود و 
اولیـن نکتـه مهمـی کـه مـورد توجـه قـرار 
گرفـت حراسـت از اصل اساسـی انتخابات و 
نمـاد جمهوریـت  عنـوان  بـه  مـردم  نقـش 
نظـام و از بین بـردن موانع انتخابـات واقعی 

بـود. بـر ایـن اسـاس مجمـع کمیتـه ای از 
را مامـور کـرد کـه شـرایط  اعضـای خـود 
انتخابـات را بررسـی کنند و برنامـه ای برای 
و  انتخابـات  بحـث  در  مجمـع  موثـر  ورود 
شـرایط لازم برای مشـارکت فعال تهیه و در 
جلسـه آتـی مجمـع ارائـه کننـد. بـا آنکـه 
اسـامی مختلفـی در میان اسـت امـا حقیقت 
آن اسـت کـه وضعیـت اصلاح طلبان بسـیار 
نامشـخص اسـت؛ فعلا آنها معقدنـد در هیچ 
اجـاره ای  کاندیـدای  سـمت  بـه  شـرایطی 

دنیـای  سیاسـت  دنیـای  البتـه  نمی رونـد. 
قطعیـات نیسـت و معلوم نیسـت ایـن گزاره 
نیکـو  میرزایـی  قاسـم  بیـاورد.  دوام  چقـدر 
نماینـده سـابق مجلـس و سـخنگوی مجمع 
ایثارگـران در گفتگـو بـا یک کانـال نزدیک 
راهبـردی  »فعـلا  گفـت  حـزب  ایـن  بـه 
وجـود   1۴00 انتخابـات  بـرای  مشـخص 
بـا  جامعـه  کـه  می رسـد  نظـر  بـه  نـدارد. 
وضعیـت و شـرایط فعلـی، اقبـال بـه هیـچ 
سـمت و سـویی ندارد؛ بنابراین ممکن اسـت 
مشـابه اسـفند 98، انتخابـات بـا اقلیت کمی 
اصـلاح  حالـت،  آن  در  کـه  شـود  برگـزار 
نکتـه  داشـت.  نخواهنـد  پایگاهـی  طلبـان 
اسـتصوابی  نظـارت  اگـر  اینکـه  دیگـر 
همچنـان بـه سـفت و سـختی انتخابات 98 
باشـد و ادامـه پیـدا کنـد بـاز همـان آش و 
تغییـری  وضعیـت  و  اسـت  کاسـه  همـان 

نخواهد کرد.«
او گفتـه »مجموعـه طیـف اصـلاح طلبـان 
مختلـف  بررسـی های  انجـام  حـال  در 
هسـتند. اشـخاص حزبـی درون تشـکیلات 
خـود، در قالب شـورای سیاسـی یا شـورای 
هماهنگـی، بررسـی های مختلـف را انجـام 

انتخابـات  ماننـد  بازهـم  نبایـد  می دهنـد. 
مجلـس 98 وقتـی اصـلاح طلبـان اعـلام 
مرتبـه  یـک  ندارنـد،  کاندیدایـی  کردنـد 
تشـکیل  جبهـه  یـک  هـم  بـا  نفـر  چنـد 
دهنـد و حرکتـی کننـد کـه نتیجـه اش بـه 
حـدی افتضاح شـود کـه دیدیـم. کاندیدای 
اجـاره ای، مشـارکتی یا قرضـی دیگر جواب 
تکـرار  را  کار  ایـن  بـار  چنـد  نمی دهـد. 
کرده ایـم و حداقـل معرفـی »روحانـی« بـه 
خوبـی ایـن موضـوع را نشـان داد. روحانـی 
نـه تنهـا بـه مجموعه هـای اصـلاح طلـب 
پشـت کـرده بلکـه بـه اهـداف و نظـرات 
مـردم نیـز توجهـی نمی کنـد. او اگـر همین 
امـروز بخواهد خـود را در معرض رای مردم 
بگـذارد از رای بسـیار پاییـن خـود متعجـب 
خواهـد شـد. از ایـن رو، اگـر بنا بـه معرفی 
یـک  معرفـی  بـه  مصمـم  باشـد  کاندیـدا 
اصـلاح طلب هسـتیم؛ کـه در ایـن صورت 
در  یـا  و  رد خواهـد شـد  کاندیدایمـان  یـا 
رقابت هـای انتخاباتـی باقـی می مانـد. اگـر 
رد صلاحیـت اتفـاق بیفتـد هـم تکلیفمـان 
روشـن اسـت، بنابراین هیچ نگرانـی در این 

بـاره وجـود نـدارد.«
همچنیـن فاطمـه راکعی دبیـر کل جمعیت 
زنـان نواندیـش گفتـه »ایـن روز ها سـالروز 
اسـت  زنـی  طالقانـی،  اعظـم  درگذشـت 
کـه بـه طـور مُجدانـه ای تـلاش کـرد تـا 
مسـئولان نظـام را بـه ایـن نتیجـه برسـاند 
کـه زنان هـم مثل مـردان حق شـرکت در 

دارنـد.« را  ریاسـت جمهوری  انتخابـات 
راکعـی گفتـه »زنانـی کـه می دانند کشـش 
لازم و توانایـی کافـی بـرای حضـور در این 
بایـد  دارنـد،  را  سیاسـی  کنـش  از  سـطح 
مهیـای  را  خـود  و  شـوند  کار  بـه  دسـت 
سـیزدهمین  انتخابـات  در  کاندیداتـوری 
دوره ریاسـت جمهوری کننـد. البتـه ممکـن 
رجـل  مشـمول  زنـان  از  تعـدادی  اسـت 
لازم  شایسـتگی  از  امـا  باشـند،  سیاسـی 
چـون  مهمـی  اتفـاق  در  شـرکت  بـرای 
برخـوردار  ریاسـت جمهوری  انتخابـات 
نباشـند. امـا حتمـا می تـوان از زنانـی یـاد 
کـرد کـه شایستگی شـان بـه حـدی اسـت 
کـه نسـبت به خیلـی از مردانی کـه فرصت 
کاندیداتـوری داشـتند، اصلح تر و شایسـته تر 

هسـتند.«

دیدگاه

با پیروزی جو بایدن، نامزد دموکرات ها در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا و قوت 
گرفتن بحث مذاکره و بازگشت واشنگتن به برجام، شرایط برای اصلاح طلبان قدری 
تغییر کرد، چرا که هنوز از نگاه بسیاری از مردم؛ اصلاح طلبان برای مذاکره و ترمیم 

روابط با غرب، مناسب تر از اصولگرایانی هستند که در تمام این سال ها مخالفت خود با 
برجام و اساسا هر گونه مذاکره با آمریکا را به انحاء مختلف نشان داده اند

,,

پایان رابطه عاشقانه بین فاکس نیوز و ترامپ
خشــم و عصبانیت تیم ترامپ از تصمیم فاکس برای انتشار 
خبر پیروزی بایدن در آریزونا، نشان دهنده این بود که آن ها 
این کار را خیانت این شبکه به خود تلقی می کردند. مدت ها 
بــود ایالتی که فاکس نیوز در آن فعالیت می کند روند لیبرال 
تری را دنبال می کرد تا جایی که عمدتا در انتخابات از بایدن 

حمایت کردند.
سارا آلیسون و جاش داسی در واشنگتن پست نوشتند: آخرین 
روز مبــارزات انتخاباتی دونالد ترامپ در انتخابات ریاســت 
جمهوری ســال 2020 دقیقاً پس از ساعت ۷ صبح، با آغاز 
نظرسنجی ها در ساحل شرقی، آغاز شد. همزمان فاکس نیوز 
از قهرمان معمول خود اســتقبال می کــرد هرچند که دیگر 

کافی نبود.
به گزارش انتخاب؛ در ادامه این مطلب آمده اســت: ترامپ 
در گفتگــو با مجریــان این پناهگاه امن خود از شــایعات و 
نظریه های توطئه می گفت. او در ادامه با اشــاره به فاکس 
نیوز اظهار داشــت: این برای من برنامه بسیار ویژه ای بوده 
اســت. ما یک رابطه عالی داشته ایم و شما یک برنامه عالی 

دارید. این باعث افتخار من است.
این آخرین روزی بود که فاکس نیوز برای حمایت از ترامپ 
تلاش می کرد. در حقیقت، بعد از انتخابات رابطه دوســتانه 
چندین ساله ترامپ و این شبکه تلویزیونی دچار چالش شد. 
در حالی که ترامپ در آســتانه خروج از کاخ سفید قرار دارد، 
او قول انتقام از شــبکه ای را داده که عملا همواره دستورکار 

سیاسی او را پیش می برده است.
ترامپ با این حال به پشــتیبانی بی چون و چرای خود دیگر 
مجریــان فاکس، از جمله لورا اینگراهــام و ژانین پیرو خود 
ادامه داده است، دو فردی که در مراسم شب قبل از انتخابات 

در کاخ سفید حضور داشتند.
روابط گرم ترامپ و فاکس نیوز تا ساعت 11:20 دقیقه ظهر 

ادامه داشــت، یعنی وقتی فاکس نیوز بایدن را با کسب ۷3 
درصد آرای شمارش شده، پیروز اریزونا  اعلام کرد.

11 مقام فعلی و سابق فاکس نیوز و مقامات ترامپ، به شرط 
ناشــناس ماندن قبول کردند تا درباره چرایی مخدوش شدن 
رابطه بین فاکس نیوز و ترامپ صحبت کنند. یک مقام ارشد 
دولــت گفت: ترامپ با عصبانیت به دیگران در کاخ ســفید 
گفت که هر طور شــده نتیجــه را تغییر دهید. مارک میدوز، 
رئیس دفتر او، به طــور مکرر با فاکس تماس گرفت. هوپ 
هیکس دستیار ارشدترامپ نیز که اوایل سال جاری از فاکس 
نیوز به کاخ سفید بازگشته بود مسئول پیگیری این کار شد. 
کلیــان کانوی با برت بایر، مجری سیاســی فاکس نیوز در 
تماس بود. جارد کوشــنر نیز با مالک میلیاردر فاکس یعنی 

روپر مرداک تماس گرفت.
در حالی که مقامات کاخ ســفید به مدیران فاکس گفتند که 
اطلاعاتی از داگ دوسی، فرماندار آریزونا به دستشان رسیده 
که نشــان می دهد ترامپ هنوز هم می تواند برنده شود، این 
درخواست با ســکوت رئیس میز تصمیم گیری فاکس یعنی 

آرنون میشکین رو به رو شد.
هیچ کس منکر رابطه نزدیک فاکس نیوز و ترامپ طی این 
سال ها نیست. مقامات دولت گفتند که ترامپ همواره فاکس 
نیوز را شبکه خودش می دانسته است و در موردش می  گفته: 

من نمره های عالی به فاکس نیوز می دهم.
فاکس با وجود همدردی های خود با ترامپ، همواره به عنوان 
یک برند مســتقل و یک ســازمان خبری باقی ماند. خشم 
و عصبانیــت تیم ترامپ از تصمیم فاکس برای انتشــار خبر 
پیروزی بایدن در آریزونا، نشان دهنده این بود که آن ها این 
کار را خیانت این شبکه به خود تلقی می کردند. مدت ها بود 
ایالتی که فاکس نیوز در آن فعالیت می کند روند لیبرال تری 
را دنبــال می کرد تا جایی که عمدتــا در انتخابات از بایدن 

حمایت کردند.
عصر روز چهارشنبه، اینگراهام با پخش اظهاراتی اعلام کرد 
که دموکرات ها در تلاشند با ارســال آرا روزانه پستی، روند 
انتخابات ما را مخدوش کنند. وی با نیوت گینگریچ مصاحبه 
کرد و این مقام سابق کنگره گفت: حزب دموکرات جو بایدن 

آرا ما را در فیلادلفیا، آتلانتا، میلواکی دزدیدند.
جمعه شب، هانیتی به بینندگان خود گفت که ما گزارش های 
جــدی درباره بــی نظمی و تقلــب در انتخابــات داریم و 
اجــازه نمی دهیم ایــن روند ادامه یابد. صبح روز یکشــنبه، 
ماریا بارتیرومــو، در برنامه تلویزیونــی فاکس ادعا کرد که 
دموکرات هــا در انتخبــات تقلب کردند. با این وجود ســایر 

پرسنل فاکس نسبت به شکست ترامپ بی تفاوت بودند.
کریس اســتیورالت، ویراســتار ســرویس سیاست فاکس، 
دادخواســت های ترامپ و اطرافیان اش را مورد تمسخر قرار 
داد و تهدیدهای مبــارزات انتخاباتی ترامپ در مورد چالش 
هــای قانونی در مورد نتایج انتخابــات را ارزیابی کرد. او در 
واکنش به این ادعاها گفت: ما هنوز هیچ مدرکی مشــاهده 

نکرده ایم که مشکلی وجود داشته باشد.
بایر، مجری اخبار شــبانه فاکس در دهه گذشــت، بارها و 
بارها علیه ادعاهای تقلب در انتخابات توسط متحدان ترامپ 
ســکوت کرده اســت. وقتی دانا پرینو، میزبان روز جمعه از 
خبرنگار اریک شاون در مورد ادعای ترامپ مبنی بر تقلب در 

فیلادلفیا سوال کرد، وی پاسخ داد: این ادعا درست نیست.
جدیدی بیلا، مجری برنامه آخر هفته فاکس و دوستان گفت 
که دزدیده شــدن آرا یا تقلب در انتخابات، می تواند سخنان 

خطرناکی باشد. من هیچ مدرکی دال بر تقلب ندیده ام.
نیــل کاووتو مجــری فاکس نیــوز در واکنش بــه ادعای 
سخنگوی کاخ سفید گفت: اوه، اوه، اوه. ما باید کاملًا واضح 
بگوییم که در حال حاضر هیچ نشــانه ای دال بر تقلب وجود 

ندارد. در ادامه فاکس نیوز به دلیل ادعای تقلب در انتخابات 
بدون هیچ مدرکی از کنفرانس مطبوعاتی ســخنگوی کاخ 

سفید خارج شد.
یــک مدیر فاکس اذعــان کرد که بینندگان عــادی، که با 
پیام های تبلیغاتی کمپین هماهنگ شده اند، واقعاً عصبانی اند 
بــا این حال ما از آن عقب نشــینی نمی کنیم. با این وجود، 
ترامــپ و متحدانش متقاعد شــده اند که فراخــوان آریزونا 
تصمیمی استراتژیک از ســوی فاکس است که برای اثبات 
عینیت خود با هزینه ترامپ تمام تلاش خود را انجام دهند.

فاکس با اعلام پیروزی بایــدن در آریزونا، عملا جزو اولین 
ســازمان خبری بود که خبر از پیروزی نامزد دموکرات ها با 
کســب تنها ایالت باقی مانده یعنی نوادا می داد. به گفته دو 
مدیر فاکس نیوز، شــبکه از انجام این کار بیزار بوده اســت. 
سرانجام، فاکس 16 دقیقه پس از سی ان ان، پیروزی بایدن 

در پنسیلوانیا و ریاست جمهوری وی را اعلام کرد.
کمپین انتخاباتی ترامپ متعهد شده که دادخواستها را پیش 
ببرد، اما برخی از مشــاوران وی بــه او توصیه می کنند که 
بیش از حد تلاش نکند. آنها به ترامپ پیشنهاد کردند که با 
عزت کنار رفته و در فرصتی مناســب به عنوان کاندید سال 

202۴ بازگردد.
اما مقامات گفتند که ترامپ روز چهارشنبه از برخی اقدامات 
فاکس نیوز به شــدت عصبانی است. یکی از متحدان گفت 
که وقتی ترامپ روز چهارشــنبه تماس گرفت، انتظار داشت 

که فاکس هم مدام ادعای تقلب در انتخابات را تکرار کند.
مشــاوران ترامپ مدتها بود که ایــن احتمال را مطرح کرده 
بودند که وقتی او کاخ سفید را ترک کند، از یک شبکه خبری 
برای رقابت با فاکس یا حتی راه اندازی شبکه شخصی خود 
حمایت کند. یکی از مشــاوران نزدیک وی گفت: رفتار اخیر 

فاکس فقط این تمایل را در ترامپ بیشتر کرد.
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تشریح نحوه لغو فروش سهام عدالت
امکان حذف ســفارش ســهام عدالت بیش از 10 روز است که فراهم شده و سهامدارانی که 
از طریــق بانک ها یا کارگزاری ها اقدام به فروش ســهام خود کرده بودند می توانند نســبت 
به حذف آن اقدام کنند. این افراد باید توجه داشــته باشــند که در صــورت عدم مراجعه به 
درگاه های بانک و کارگزاری، چنانچه ســفارش فروش خود را ثبت کرده باشند، سهام عدالت 

آن ها فروش خواهد رفت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، پس از آزادســازی ســهام عدالت در 
اردیبهشــت ماه، از مجموع ۴9 میلیون نفر از دارندگان ســهام عدالت، حدود 19 میلیون نفر 
روش مســتقیم را برای مدیریت سهام خود انتخاب کردند. بر این اساس ابتدا امکان فروش 
30 درصد و پس از چند ماه ســپس امکان فروش 30 درصد دیگر )یعنی مجموعا 60 درصد( 
از ســهام عدالت برای مشــمولین این سهام فراهم شد و از آنجایی که این اتفاق در روزهای 

صعودی بازار سرمایه اتفاق افتاد، برخی سهامداران اقدام به فروش سهام خود کردند.
اتفاقی که باعث شــد یا ســهام آن ها فروش نرود یا با ارزش کم به فروش برسد. به همین 
دلیل بنا به درخواســت تعداد زیادی از مشمولان سهام عدالت مبنی بر ایجاد حذف سفارش 
فروش، زیرســاخت های لازم در اختیار بانک ها و شرکت های کارگزاری قرار گرفته است؛  به 
گونه ای که مشمولان  از چهارشنبه 1۴ آبان ماه می توانستند درخواست حذف سفارش فروش 

خود را لحاظ کنند.

بر این اساس، در سامانه های فروش سهام عدالت بانک ها و شرکت های کارگزاری بخش لغو 
ســفارش فروش افزوده شده است تا ســهامداران بتوانند از این گزینه نیز استفاده کنند. البته 
سهامداران باید به این نکته مهم توجه کنند که درخواست حذف سفارش فروش زمانی اجرا 

خواهد شد که سهام مشمولان درسامانه های سهام عدالت به فروش نرفته باشد.
همچنین در صورت عدم مراجعه ســهام داران به درگاه شــرکت های کارگزاری و عدم لغو 
سفارش، سهام آنها بر اساس قیمت های روز بازار به تشخیص کارگزار و در چارچوب قوانین 

و مقررات به فروش رسیده و وجوه حاصل از آن به حساب مشمولان واریز خواهد شد.
بر این اســاس از لحظه درخواست لغو فروش توسط سهام دار تا زمانی که فرد جواب نهایی 
که پذیرش یا لغو شد را دریافت می کند، حداکثر سه روز کاری زمان می برد. البته ابتدا سهام 
دار باید با مراجعه به پنل وضعیت سهام خود را ببینند و چنانچه در وضعیت سهام عدالت که 
برای فروش گذاشــته بودند »در دست بررسی« یا »سفارش باز« بود می توانند نسبت به لغو 

فروش اقدام کنند.

خبر

بررسی شرایط محصولات لبنی در اوضاع کنونی؛

بازهم گرانی
 در راه است؟
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در چند سال گذشته به 
کشور وارد شده، علاوه 
مــراودات  اینکه  بــر 
تاثیر  تحت  را  اقتصادی 
قرار داده، سفره های مردم 
را نیز کوچکتر از قبل کرده 
اســت. گرچــه در همان 
سال ها و در جهش دلاری 
پس از اولین تحریم دونالد 
به  نســبت  دولت  ترامپ، 
ذخایر ارزی و عدم افزایــش قیمت کالا های 
اساسی خوراکی اطمینان خاطر داد؛ اما به مرور 
همه اقلام سبد معیشتی، همراه با نرخ ارز، سیر 

صعودی افسارگسیخته ای را تجربه کردند.
در این بین در ســبد معیشــتی یک خانواده، 
لبنیــات به عنــوان یک محصول اساســی و 
ضروری در حفظ ســلامت مردم عمل کرده و 
باید در ســبد غذایی به طور کامل دیده شود. 
اما در حال حاضر ســرانه مصــرف لبنیات در 
کشــور ما کمتر از نصف میانگین جهانی است 
و نسبتا در مقایسه با دیگر نقاط جهان وضعیت 
تاســف باری دارد و بی شک اولین دلیل آن را 
می توان به عدم توان خرید به میزان مورد نیاز 
روزانه بسط داد. آنطور که مسئولان می گویند 
سرانه مصرف لبنیات در کشور ما 80 کیلوگرم 
است. اما میانگین مصرف جهانی 160 کیلوگرم 
است و این رقم در کشورهای اروپایی و آمریکا 
به 350 تا 500 کیلوگرم می رســد، اما واقعیت 
این اســت که سرانه مصرف در کشور ما حتی 
کمتر از این رقم اســت که برخی آن را تا 55 

کیلوگرم هم گفته اند و این یک فاجعه است.
لبنیات در حال حذف شدن از سفره خانوار 

ایرانی است
جمله هشــدار دهنده »لبنیــات در حال حذف 
شدن از ســفره خانوار ایرانی است« به مراتب 
نشــان از ناتوانی خرید این محصولات دارد و 

رشــد بیش از 200درصدی قیمت شیر در سه 
سال اخیر مصداقی بر این ادعا است. یک لیتر 
شــیر پاســتوریزه در مردادماه سال 96 حوالی 
2600 تومان بود که بــا افزایش بیش از 200 
درصدی، اکنون مبلغــی بیش از 8100 تومان 
است. دیگر فرآورده های لبنی چون کره، پنیر و 
ماست نیز از این افزایش بها بی نصیب نبوده اند 
و از ابتدای دولت فعلی تاکنون افزایش قیمتی 
بین 150 تا 180درصد را تجربه کرده اند.در این 
بین کارخانجات تولیدی محصولات لبنی علت 
این افزایش قیمت را مواردی همچون افزایش 
قیمت محصولات وارداتی و همچنین افزایش 
قیمت شــیر خام بیان می کنند و دامداران نیز، 
افزایش قیمت شــیر خام را بــه دلیل افزایش 
قیمت نهاده و خوراک های دامی بیان می کنند. 

مافیای شیر!
صنایــع  انجمــن  ســخنگوی  گذشــته  روز 
اینکــه  خصــوص  در  لبنــی  فرآورده هــای 
»کارخانه هــای لبنی شــیر خــام را به قیمت 
مصوب ستاد تنطیم بازار نمی خرند« بیان کرد: 
شــیرخام دامداران اگرچه همچون محصولات 
لبنــی پرمصرف توســط ســتاد تنظیــم بازار 
قیمت گذاری می شود، اما برخلاف محصولات 
لبنــی، هیچ نظارتی بــر رعایت قیمت مصوب 
شــیرخام تحویلی دامداری ها به کارخانه ها از 
سوی ســازمان های نظارتی صورت نمی گیرد. 
در واقع کارخانه هــای لبنی حتی یک روز هم 
شیرخام را به قیمت مصوب نخریده اند و امروز 
قیمت شیرخام به بیش از ۴ هزار تومان رسیده 

است.
ســید محمدرضا بنی طبا، با بیان اینکه قیمت 
شــیر خام از تیرماه تا اکنون بیش از ۴0 درصد 
افزایش قیمت داشــته اســت، ابراز کرد: ستاد 
تنظیم بازار قیمت شــیرخام را حداکثر 3100 
تومان تعیین کرده اســت که با جایزه چربی و 
کرایه حمل، حداکثر 3300 تومان باید باشــد، 
درحالی است که مستند به گزارش شرکت های 

دامــداری حاضــر در بورس قیمت شــیرخام 
به بیش از ۴100 تومان رســیده اســت و بنابر 
نظرات برخی دامــداران و اطلاعاتی که برای 
قیمت در ماه هــای آینده داده اند، صحبت از 5 

هزار تومان است.
ســخنگوی انجمن صنایــع فرآورده های لبنی 
ایران دلیل شــکل گیری مافیا در این حوزه را 
تخصیص ارز ۴200 تومانی دانســت و تصریح 
برخی مســئولان جســارت  کرد: متأســفانه 

تصمیم گیــری ندارنــد و همیــن بــه اقتصاد 
کشــور ضربه می زند. درصورتیکه اگر سیاست 
گذاری ها اصلاح شــوند، مافیایی هم نخواهیم 

داشت.
قدرت خرید مردم ارتباطی به تولیدکننده 

ندارد
وی ادامــه داد: از ۷ تیرماه گذشــته که قیمت 
محصولات پرمصــرف ضروری خانوار مصوب 
شده، صنعت لبنیات مانند سایر صنایع تولیدی 
کشور با افزایش هزینه های تولید مواجه شده 

است.

بنــی طبا با بیان اینکــه کاهش قدرت خرید 
مردم طی 15 سال اخیر ارتباطی به تولیدکننده 
نــدارد، افزود: این مســئله ناشــی از تبعات 
نظام سیاست گذاری کشــور است و بنابراین 
مردم این مســئله را از چشــم تولیدکنندگان 
و دامــداران نبیننــد. چراکه ایــن یارانه های 
سیاه صنایع کشــور به دست مردم نمی رسد، 
اینکه واردات نهاده های دامی  مصداقش هم 
نسبت به سال های قبل افزایش پیدا کرده اما 
به دست مردم نرســیده است.وی با اشاره به 
به دلایل دامداران برای افزایش بهای شــیر 
خام بیان می کند: دامداری ها مدعی هســتند 
که نهاده های دامی به قیمت مصوب به دست 
آنها نمی رسد و مجبور هستند خوراک دام های 
خود را از بازار آزاد و به نرخ های بســیار بالا 

تهیه کنند.
این مقام مســئول با اشــاره به افزایش هزینه 
بســته بندی لبنیات که به طبع افزایش قیمت 
محصولات پتروشیمی به وجود می آید، گفت: 
کارخانه هــای لبنی در بســته بندی های خود 
از مواد پتروشــیمی اســتفاده می کنند. اما این 
محصولات در کشــورمان بر اساس اف او بی 
قیمت گذاری  پتروشیمی ها  توسط  فارس  خلیج 
می شود و قیمت آنها وابسته به نوسانات نرخ ارز 
است که ظرف 5 ماه گذشته )از آخرین مصوبه 
ســتاد تنظیم درباره قیمــت محصولات لبنی( 
قیمت محصولات پتروشیمی حدود 8۷ درصد 
رشد داشته اســت و یکی از مصادیق وجود دو 

قطبی در نظام قیمت گذاری کشور است.
تولیدکنندگان تحت فشار ناشی از افزایش 

هزینه های تولید  
ســخنگوی انجمن صنایــع فرآورده های لبنی 
با اشــاره به اینکه افزایش نرخ ارز مستقیما بر 
تهیه بخشــی از نیازهای صنعت لبنیات تاثیر 
می گــذارد، گفــت: پاکت های چندلایه شــیر 
اســتریل و نیز استارترها، پودرکاکائو، شکر و... 
از نوســانات افزایش نــرخ ارز تاثیر می گیرند. 

همچنیــن نرخ حمــل و نقــل، افزایش حق 
مسکن کارکنان و کارگران از تیرماه و... در این 

افزایش هزینه ها تاثیرگذار هستند.
بنی طبا در پایان بندی صحبت های خود با اشاره 
بــه اینکه تولیدکنندگان محصــولات لبنی به 
شــدت تحت فشار ناشی از افزایش هزینه های 
تولید قرار دارند، تاکید کــرد: با وجود افزایش 
محصولات  تولیدکنندگان  تولیــد،  هزینه های 
لبنــی هنوز محصــولات لبنی پــر مصرف و 
ضروری ســبد خانوار را با قیمت های مصوب 
تیرماه عرضه می کننــد و این به معنی عرضه 
توام با ضرر این محصولات است و تداوم این 
شــرایط از توان واحدهای تولیدی به خصوص 
واحدهای کوچک که سهم کمی از بازار و سهم 
قابل توجهی در اشــتغال شهرســتان ها دارند، 

خارج است.
حفظ لبنیات در سبد غذایی مردم

مصرف شــیر و لبنیــات ده ها فایــده دارد که 
مهم تریــن آنها جلوگیری از پوکی اســتخوان 
اســت که این روزها هزینه زیادی را بر جامعه 
تحمیل می کند. در چنین شرایطی که باید همه 
تلاش کنند تا سرانه مصرف شیر و محصولات 
لبنــی و در حقیقــت ضریب ســلامت جامعه 
افزایش پیدا کند، کارخانجات لبنی برای بقای 
خود ملزم به افزایش قیمت ها هســتند. حال با 
استناد به صحبت های سخنگوی انجمن صنایع 
فرآورده های لبنی بد نیست این نکته را یادآور 
شــویم که چرخه تولیدات لبنی بسیار گسترده 
و مانند زنجیره به هم متصل اســت و اگر این 
زنجیره را دنبال کنیم بــه راس امور و جایگاه 
دولت در این زنجیره برخواهیم خورد. بنابراین 
یکی از راهکارهای کنترل شرایط، در قدم اول 
نقش حمایتی دولــت از دامداران و پس از آن 
تخصیص یارانه بــه کارخانجات تولیدات لبنی 
اســت تا در این شرایط متورم اقتصادی لااقل 
کمترین نیازهای غذایی چون ماســت و پنیر از 

سفره های مردم حذف نشود.

 اگرچه شیرخام 

دامداران همچون محصولات 

لبنی پرمصرف توسط ستاد 

تنظیم بازار قیمت گذاری 

می شود، اما برخلاف محصولات 

لبنی، هیچ نظارتی بر رعایت 

قیمت مصوب شیرخام تحویلی 

دامداری ها به کارخانه ها از 

سوی سازمان های نظارتی 

صورت نمی گیرد

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  
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محدودیت نسبی مشکلی را حل نمی کند
یک متخصص بیماری های عفونی با اشــاره به اینکه یک ســال است برای پیشگیری از شیوع 
کرونا محدودیت های نســبی اعمال شده و صدمات اقتصادی دیدیم اما نتیجه درستی از این راه 

گرفته نشده است، گفت: اگر محدودیتی هم گذاشته می شود باید محدودیت کامل باشد.
ایســنا نوشــت: محمدجواد دهقان نیری در خصوص روند بیماری کرونا و تاثیر محدودیت های 
اعمال شــده در کشــور اظهار کرد: به نظر بنده وقتی محدودیت های مشاغل در شئونات جامعه 
موثر اســت که به صورت فراگیر و در یک فاز مشــخص باشــد. اگر در فاز دو تا ســه هفته ای 

محدودیت شدید اعمال شود می تواند موثر باشد.
وی ادامه داد: محدودیت های نسبی حلال مشکلات نخواهد بود. در بازه زمانی پایان محدودیت 
اعمال شــده، عده زیادی به منزل باز می گردند و در نتیجه تراکم زیادی ایجاد می شــود. در این 
زمان با هجوم مسافرین به سمت حمل ونقل عمومی مواجه هستیم و این موضوع انتشار بیماری 

را  بیشتر خواهد کرد.
ایــن متخصص بیماری های عفونی افزود: از طرفی هم کاهش فعالیت حمل ونقل عمومی باعث 
می شــود مردم با مشکلاتی مواجه شــوند. به نظر بنده اگر محدودیتی هم گذاشته می شود باید 
محدودیت کامل باشد؛ برای مثال باید از هر  فعالیتی که در  فضاهای بسته مانند آرایشگاه ها و یا 
باشگاه های ورزشی و ... انجام می شود، جلوگیری کرد.  به جز مشاغل ضروری باید فعالیت های 
غیرضروری تعطیل شــود. دو یا ســه هفته تعطیلی جدی ممکن است به کاهش بیماری کمک 

نماید.
دهقان نیری در خصوص خط ســیر بیماری کرونا عنوان کرد: با توجه به اینکه فصل سرما را در 
پیش داریم، شــرایط نگران کننده است و بیماری رو به افزایش خواهد بود. باید فاصله فیزیکی 

به صورت همگانی رعایت و رفت وآمدهای خانوادگی محدود شود.
وی تصریح کرد: آموزش، بســیج همگانی، اطلاع رسانی جدی و تعطیلی دو هفته ای می تواند بر 
کاهش خط ســیر بیماری کرونا موثر باشد زیرا یک سال است که محدودیت های نسبی اعمال 

شده و صدمات اقتصادی را داریم اما نتیجه درستی از این راه گرفته نشده است.

مکان های اصلی شیوع ویروس کرونا

رســتوران ها، از جمله محل هایی هســتند که بیشــترین میزان ابتلا به ویروس کرونا در آن ها 
اتفاق می افتد.

فرارو نوشــت:  »اتن کیم لیســر*«، خبرنگار و نویســنده حوزه تکنولــوژی، در مقاله ای برای 
»اندیشــکده نشنال اینترســت«، به جدیدترین یافته های محققان دانشــگاه استنفورد در مورد 

مکان های اصلی شیوع ویروس کرونا پرداخته است.
وی در این رابطه می نویســد: »بر اساس جدیدترین یافته های یک پژوهش که توسط محققان 
دانشــگاه اســتنفورد انجام شــده، مکان هایی نظیر: رســتوران ها، مکان های مذهبی، هتل ها، 
مســافرخانه ها، مراکز درمانی، کافه ها و مراکز خواروبار فروشــی، منابع اصلی شــیوع و انتقال 

ویروس کرونا )تا 80 درصد( هستند«.
یافته های پژوهش مذکور در »نشــریه نیچر« به چاپ رســیده و مســتند به داده ها و اطلاعات 
دریافتی از ده شهر بزرگ آمریکا شامل آتلانتا، شیکاگو، دالاس، هوستون، لس آنجلس، میامی، 
نیویورک، فیلادلفیا، سانفرانسیســکو و واشــنگتن اســت )این داده ها، بازه زمانی ماه مارس تا 

می سال جاری را در برمی گیرد(.
پژوهــش مذکور همچنیــن گروه جمعیتی بالغ بر 98 میلیون نفــر و همچنین تحرکات آن ها را 
در مناطق سربســته و روباز )با اســتفاده از داده های مختلف نظیر رهگیری آن ها از طریق تلفن 
همراه(، مورد بررســی قرار داده اســت. این پژوهش به نحو جامع و دقیقی، هم به جمع آوری 

اطلاعات پرداخته و هم داده های به دست آمده را مورد تحلیل و بررسی قرار داده است.
بر اساس یافته های این پژوهش، رستوران ها، بالاترین نرخ شیوع و ابتلا به ویروس کرونا را به 
ثبت رسانده اند. پژوهشگران این تحقیق می گویند: »بازگشایی فعالیت های اقتصادی در بحبوحه 
شــیوع ویروس کرونا، خطرات و تهدیدات زیادی را با خود به دنبال دارد. بر اساس ارزیابی های 
تحقیقاتی، مراکزی نظیر رســتوران های تمام وقت، باشگاه ها، هتل ها، کافه ها، مراکز مذهبی، 
و رســتوران های پاره وقت، بیشترین خطر را در بحث شیوع هر چه بیشتر ویروس کرونا، پس از 

بازگشایی فعالیت های اقتصادی، از خود به ثبت رسانده اند«.
این محققان تاکید کرده اند که استفاده از داده های مرتبط با تحرک انسان ها می تواند اطلاعات 
خوب و دقیقی را در مورد مکان ها و محل های اصلی شــیوع ویروس کرونا، ارائه کند. درست بر 
اســاس همین داده ها و اطلاعات است که مکان های اصلی شیوع ویروس کرونا، مورد شناسایی 

قرار گرفته اند.
بر این اساس و بر اساس خطراتی که رستوران ها در بحث شیوع ویروس کرونا از خود نشان داده 
اند، محدودسازی هر چه بیشتر حضور در این مکان ها، از جمله راهبرد های مهم و موثری است 
که برای مقابله با ویروس کرونا، می تواند توســط دیگر کشور ها نیز مورد توجه قرار گیرد. برای 
مثال، کاهش 20 درصدی میزان حضور در رســتوران ها در منطقه مترو شیکاگو، موجب کاهش 

80 درصدی موارد ابتلا به ویروس کرونا شده است.

کرونا چه زمانی کنترل می شود؟
یک متخصص عفونی گفت: اگر دو نفر ماسک زده باشند و فاصله کمتر از یک متر داشته باشند 
باز یک تا دو درصد احتمال ابتلا از فرد مبتلا به فرد دیگر وجود دارد بنابراین رعایت فاصله خیلی 

مهم است به همین دلیل  توصیه می شود تجمع نداشته باشیم.
دکتر علیرضا ســلیمانی ، با بیان اینکه در پیشــگیری از کرونا ماسک زدن از خانه تا خانه بسیار 
مهم اســت گفت: اگر بالای 90 درصد افراد جامعه دســتورالعمل های بهداشتی را رعایت کنند  

می توانیم بیماری کرونا را کنترل کنیم.
ســلیمانی افزود: اگر دو نفر ماسک زده باشــند و فاصله کمتر از یک متر داشته باشند باز یک تا 
دو درصــد احتمال ابتلا از فرد مبتلا به فرد دیگر وجــود دارد بنابراین رعایت فاصله خیلی مهم 
است به همین دلیل  توصیه می شود تجمع نداشته باشیم و در جاهای شلوغ و پر ازدحام حضور 

پیدا نکنیم.
ســخنگوی ستاد کرونا اســتان البرز با بیان اینکه بهداشت دست در پیشــگیری از کرونا بسیار 
مهم  است  گفت: برای استفاده از دستکش توصیه این است از دستکش برای کار مشخص در 
یک زمان مشــخص استفاده شود به طور مثال در پمپ بنزین  دستکش  استفاده کرده را بعد از  
اتمام کار پمپ بنزین، در ســطل زباله می اندازیم و از آن محیط خارج می شــویم و دست خود را 
ضدعفونی می کنیم؛ اینکه از صبح تا شب  همه کارها را با دستکش انجام دهیم به موبایل دست 

بزنیم، رانندگی کنیم و... به هیچ وجه توصیه نمی شود.
سلیمانی در پایان تاکید کرد: با رعایت سه اصل  ماسک زدن، فاصله  اجتماعی و شست و شوی 
مکرر دســت ها می توانیم از بروز بیماری کرونا،  آنفلوآنزا و هر بیماری تنفســی دیگر که در این 

فصل سال که شیوع بیشتری دارد جلوگیری کنیم.

اخبار 

رعایت الگوی مصرف خوب است اما برای همسایه!
وحید حاج ســعیدی / »بیــش از نیمی از گاز 
خاورمیانه در ایران مصرف می شــود. « ، »10 
ســال دیگر وارد کننده انرژی می شــویم.«» 
مصرف گاز خانگــی در ایــران 5 برابر اروپا 
اســت.«» ایران 13 برابر ژاپن و 8 برابر اروپا 
انرژی مصرف مــی کند.«»ایرانیان به اندازه 
همه شــهروندان اتحادیه اروپــا گاز مصرف 
می کننــد.«» ایرانی ها چند برابــر دنیا برق 
مصرف می کنند؟«»مصرف برق ایران 3 برابر 
میانگین جهانی است.« » شدت مصرف انرژی 
در ایران 1.5 برابر میانگین جهانی اســت.«» 
میــزان مصرف آب هر ایرانی دو برابر مصرف 
جهانی است.«»ســرانه مصرف آب در ایران 

تقریبا دو برابر کشورهای اروپایی هست«
بدون شــک همه ما این عبــارات و جملاتی 
از این دســت را بارها و بارها شــنیده و یا در 

مطبوعات و رسانه ها خوانده ایم.
جملاتــی که اکثــراَ به منظــور تهییج افکار 
عمومی در خصــوص مصرف بهینه یا صرفه 
جویی در مصرف منابع انــرژی یا آب و … 
به کار می روند ولی در عمل تاثیر چندانی در 
میزان مصرف منابع مختلف نداشــته اند و هر 
سال خلق رکورد های جدید در این خصوص 
هســتیم. البته این همه ماجرا نیست و وقتی 
کار خیلی بیخ پیدا می کند، دولت ها دست به 
دامان افرادی مثــل بهرام عظیمی و طراحان 
شخصیت های کارتونی نظیر سیاساکتی، بابا 
برقی و آقای ایمنی می شــوند تا یک شــبه 
ســاختار الگوی مصرف مردم را تغییر دهند و 
مانع از پیشروی روند رو به رشد مصرف انرژی 

و یا سایر منابع تجدید ناپذیر شوند!
اما جالب اینجاســت که اکثــر حامیان انرژی 
و مدعیان جمــلات بالا، که از شــهروندان 
انتظار رعایت الگوی صحیح مصرف را دارند، 
خودشــان را هیچگاه ملزم بــه رعایت چنین 
الگویی نمی بینند و برای شستشــوی حیاط 
منزل و یا پر کردن استخر،کماکان از آب شرب 
اســتفاده می کنند، برای پیمودن مسیر های 
کوتاه اصلًا حاضر به استفاده از دوچرخه یا طی 
مســیر به صورت پیاده نیستند؛ در مسیر های 
طولانی استفاده از وسلیه نقلیه تک سرنشین 
را به اســتفاده از وسایط نقلیه عمومی ترجیح 
می دهند؛ هنگام پذیرایی از مهمان حاضر به 
کم کردن تعداد لامپ های روشن منازل خود 
نیستند؛ هیچگاه خود را ملزم به پوشیدن لباس 
بیشتر در فصل سرما نمی بینند و ترجیح می 
دهند شــعله بخاری یا درجه وسلیه گرمازا را 
افزایش دهند و موارد مشابه دیگر… اما همین 
دوستان در رسانه ملی و جراید و سایر وسایل 
ارتباط جمعی از مردم انتظار اســتفاده بهینه از 

انرژی و رعایت الگوی مصرف را دارند.
چرا که اساســاً شــعار دادن، مقاله و یادداشت 
نوشــتن و همایش و ســمینار برگزار کردن، 
هزینه و دردســر چندانی نــدارد ولی رعایت 
الگوی مصرف بالتبع درد ســرهایی دارد که 
هیچکس حاضر نیســت خود پیشقدم شود؛ 
فلذا اکثریت قریب به اتفاق افراد انتظار صرفه 

جویی یا تغییر رفتار از دیگران دارند!
 الگوی مصرف چیست؟

کارشناسان اقتصادی در دنیا الگوی مصرف یا 

Consumption Pattern را مجموعه ای از 
انواع ، مقدار و تمایلات و فعالیت های بشر در 
استفاده از منابع به منظور حفظ حیات، آرامش 
و لــذت بیان کرده اند. در واقع الگوی مصرف 
را می توان میزان اســتفاده از منابع یا خدمات 
دانســت که به طور حتم این میزان در کشور 
هــای مختلف با توجه به ســاختار فرهنگی، 
اجتماعی و اقتصادی جوامع، متفاوت است. به 
عنوان مثال هیچگاه نمی توان الگوی مصرف 
یا ســرانه گاز مصرفی کشــوری را که بهینه 
ســازی مصرف را از سال ها قبل شروع کرده 
و بخاری های حرارتی را به موزه ها فرستاده 
اســت با کشوری مقایســه کرد که هنوز ۷0 
درصد از وســایل گرمــا زا در منازل، ادارات و 
مدارس وسایل حرارتی هستند که با سوزاندن 
مستقیم ســوخت حرارت تولید می کنند. این 
موضوع در ســایر منابع تجدید پذیر و تجدید 
ناپذیر هم صدق می کند. در حقیقت می توان 
چنین نتیجه گیری کرد کــه الگوی صحیح 
مصرف مولفه ای است متغیر که شکل گیری 
ســاختار آن به عوامل و فاکتور های محیطی 
فراوانی بستگی دارد و با تغییر زیر ساخت ها و 
فرهنگ عمومی مصرف، ارتباط مستقیم دارد.

 بهینه سازی چیست؟
با توجه به افزایش مصرف انرژی، محدود بودن 
منابع طبیعی، حرکت در راستای طرح توسعه 
پایدار و حفظ محیط زیســت بایســتی تا حد 
امکان از هدر رفتن و تلف شدن انرژی و سایر 
منایع موجود جلوگیری شود. واژه بهینه سازی 
ترجمه کلمــه optimization اســت که در 
ریاضیات مفهوم خاص خود را دارد، در کشور 
ما نیز در زمینه های مختلف از جمله استفاده از 
انرژی و منابع طبیعی مورد استفاده قرار گرفته 
 است. بهینه ســازی مصرف انرژی برای یک 
فرایند می تواند به صورت موضعی )Local( و 
یا بصورت جامع )Global( برای یک سیستم 
که متشکل از چندین فرایند است، انجام شود.

در واقــع بهینه ســازی لزوماً بــه معنای کم 
مصرف کردن نیســت.گاهی اوقات ضرورت 
ایجاب می کند کشــت یک محصول یا تولید 
یک قطعه در کشور متوقف و از خارج وارد شود 
و این به معنای بهینه سازی در مصرف انرژی 

یا منابع موجود در کشور است.
اســتفاده از تکنولوژی های جدید و مواد اولیه 
بهتر و سازگار با محیط زیست، استفاده بهینه 
از مــواد و بازیابی آنها در صنایع مختلف، بالا 
نگهداشــتن قیمت انرژی، یافتن کاربردهای 
جدید برای موادی که به وفور یافت می شوند 
و فعلًا کم مصرف هســتند، استفاده از انرژی 
های نو و تجدیدپذیر، آموزش مصرف انرژی 
به افراد از طریق رســانه های ارتباط جمعی و 
توســعه فرهنگ عامه مردم در جهت مصرف 
کمتر و بهینه از انرژی از راهکار های عملی در 
توسعه بهینه سازی مصرف در کشور محسوب 

می شوند.
رعایت الگوی مصرف خوب است اما برای 

همسایه!
استفاده بهینه و منطقی از انرژی امری طبیعی 
اســت و در همه جای دنیا مردم به اندازه نیاز 
از انرژی اســتفاده می کنند. اما در کشور ما به 

علت فراوانی و ارزانی منابع مختلف، به نوعی 
بریز و بپاش انرژی و منابع مرسوم شده است 
و از آنجا که ســهمیه ای نیز در این خصوص 
برای کسی در نظر گرفته نشده است، هر کس 
به میل و دلخواه خود عمل می کند. به جرات 
و به ضــرس قاطع می توان گفــت با وجود 
جدی بودن بحران انرژی در کشور هنوز درجه 

اظطرار برای بسیاری از مردم و مسئولین آنقدر 
ملموس نیســت که کسی زنگ خطری را به 
صورت جدی در این خصوص به صدا درآورد.

در تائیــد این مدعا می تــوان به مصرف بی 
حســاب و کتاب انرژی در منــازل و ادارات 
اشاره کرد.در بســیاری از ادارات دولتی علی 
الخصوص بانکها در فصول مختلف سال شاهد 
پدیده اینورژن یا وارونگی در پوشاک هستیم! 
بدین ترتیب که کارمندان ادارات مورد نظر در 
محل کار خود، در فصل تابستان از کت و شلوار 
و در فصول ســرد سال از پیراهن نخی یا تی 

شرت استفاده می کنند!
باز گذاشتن پنجره ها نیز در تمام فصول سال 
به منظور تعدیل دمای اطاق نیز امری عادی 
تلقی شــده و کسی خود را ملزم به کم کردن 
درجه کولر یا بخاری نمی بیند. بعد از هدفمندی 
یارانه ها و بالا رفتن نسبی قبوض آب و برق 
و گاز،روزی برای انجام یک کار بانکی به یکی 
از بانک های خصوصی مراجعه کردم. با وجود 
اینکه فصل بهار بود و تازه وارد اردیبهشت شده 
بودیم، کولر قدی بزرگی در بانک روشــن بود 
و دمای محیط به طرز وحشــتناکی پائین بود 
که تقربیاً تحمل آن غیر ممکن بود. وقتی به 
یکی از کارمندان که از آشنایان بود به شوخی 
گفتم که بعد از دریافت اولین قبض برق، این 
کولر خاموش خواهد شد! لبخندی زد و گفت: 
»این پرونده ای که روی میز است مربوط به 
یک وام 1۴۴ میلیونی اســت که سود آن در 
سال تقریباً 28 میلیون است.آیا قبض برق ما 
در سال بیشتر از 28 میلیون است! وقتی با سود 
یک وام تمام قبض هــای آب و برق و گاز و 
تلفن پرداخت می شوند، بنابراین روشن کردن 
کولر اوایل بهار امری طبیعی است و ما نیازی 
به صرفه جویی نمی بینیم!« دردمندانه تر اینکه 
در طول این ســال ها حتی در مدارس که به 

علت واریز نشدن سرانه یا کمبود مبلغ سرانه 
اکثر مدیران با مشــکل پرداخت قبوض آب و 
برق و گاز مواجه هستند، در بسیاری از ساعات 
روز پنکه ها، شوفاژ ها، یا لامپ های کلاس 

ها و سالن بلااستفاده روشن هستند.
البته چنین پدیده های در منازل مسکونی افراد 
نیز قابل مشاهده اســت ولی بعد از بالا رفتن 
تصاعدی قبوض در طول این سال ها، مصرف 
انرژی تا حدودی در منازل شــخصی کاهش 
یافته است ولی هنوز با استاندارد های فرهنگی 
سایر جوامع تفاوت های فاحشی وجود دارد. در 
واقع با وجود آگاهــی از مصرف بالای انرژی 
در جامعه و لزوم تغییر ساختار در نوع مصرف، 
به دلایل مختلف فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی 
و حتی شــخصیتی، فعلًا هیچ کس حاضر به 
پیشگام شدن در این مسیر نیست و کسی خود 
را ملزم به اجــرای »تغییر و یا اصلاح الگوی 

مصرف« در خانه و محل کار نمی بیند.
 فرهنگ سازی و مشاهدات مردمی

اما با وجود آگاهی همگان از مزایا بهینه سازی 
و لزوم تغییر ساختار در مصرف انرژی و منبع 
مختلف، دلایل فراوانی در عدم تمکین مردم 
از این تغییر ساختار در فرهنگ مصرف متصور 
است. یکی از دلایلی که افراد را گاهی اوقات در 
اصلاح الگوی مصرف مردد می سازد و باعث 
می شود به خرده هرز رفت های انرژی توجه 
چندانی نکنند، بی توجهی دولتی در خصوص 
حفاظت از منابع ملی می باشــد. چندی قبل 
وزیر محترم نیرو از هدر رفت 2۴ درصد یا به 
عبارتی یک چهارم از منابع آب کشور در شبکه 
آبرسانی خبر داد.در واقع فرسوده بودن شبکه 
های مختلف انرژی همه ساله باعث هدر رفت 
مقادیر معتابهی از انرژی و منابع مختلف می 
شود. از ســویی گاهی اوقات چکه کردن شیر 
آب در یک تیزر تلویزیونی از مصادیق اسراف 
تلقی می شود ولی متعاقب آن مرمت ترکیدگی 
لوله آب در کوچه یا محل ســکونت شــما و 
تشکیل چشمه زیر زمینی علی رغم پیگیری 
های شما و ساکنین محل، تا چندین روز طول 
می کشــد و صد ها هزار لیتر آب تصفیه شده 
به راحتــی هدر می رود. تعارضات این چنینی 
در مواجهه با منابع ملی کشــور در دراز مدت 
نوعی بدبینی و عــدم اعتماد به رویکرد اتخاذ 
شــده از سوی دولت در قبال حفاظت از منابع 
ملی به وجود خواهد آورد و جدی بودن بحران 
منابع را در نظر مــردم کمرنگ و کمرنگ تر 

خواهد ساخت.
 فرهنگ سازی و توسعه متوازن رفاه 

اجتماعی
آنچه مســلم اســت اینکه فرهنگ سازی با 
واردات فرهنگ یا تهیه فرهنگ در آزمایشگاه 
و توزیــع بین مــردم از طریق قرص و آمپول 
میسر نیست. فرهنگ سازی مقوله ای پیچیده 
و در عین حال هزینه بر است که در طی سال 
های متمادی حاصل می شود و شرایط خاص 
و عوامل فراوانی در بروز آن دخیل هســتند. 
بنابراین اینکه تصور کنیم با پخش چند کلیپ 
کارتونی یا توصیه عادل فردوسی پور در زمان 
پخش مســابقات فوتبال جام جهانی، میزان 
مصرف بنزین در کشــور به نصف تقلیل پیدا 

خواهد کــرد، تصوری محال و باطل اســت. 
نکاتی را که در فرهنگ سازی می توان اشاره 

کرد عبارتند از:
الــف( از بین بــردن تعارضات:یکی از اصول 
فرهنگ سازی در جامعه از بین بردن تعارضات 
در ســطح جامعه اســت. اینکه مســئولی در 
همایش دوچرخه ســواری از مزایای بی شمار 
استفاده از دوچرخه ســخن به میان می آورد 
و بعد از پایان همایش با خودروی شــخصی 
خود محل همایش را ترک می کند، به معنی 
خوانــدن فاتحه همایش و عدم اســتقبال از 
فرهنگ عمومی استفاده از دوچرخه می باشد. 
یا مصرف بی رویه انــرژی در ادارات دولتی، 
اراده مردم را در مصرف بهینه انرژی سســت 
خواهد کرد. بنابراین قبل از درخواست عمومی 
در قبال اجرای یک طرح یا رعایت یک ساختار 
از سوی عامه مردم، باید به حذف تعارضات و 
مصادیق تضاد با ســاختار مورد نظر در جامعه 

پرداخت.
ب( توجه به زیر ســاخت هــا : توجه به زیر 
ســاخت ها ، امکانات موجود نیز در فرهنگ 
سازی امری ضروری ، حیاتی است. به عنوان 
مثال توصیه به استفاده از وسایل نقلیه عمومی 
و اوضاع نابســامان این سیستم، مانعی آشکار 
در عدم استقبال از این فرهنگ محسوب می 
شود. بنابراین در اصول فرهنگ سازی قبل از 
توصیه عمومی به رعایت یک هنجار یا ساختار، 
باید به ایجاد و فراهم ساختن زیر ساخت ها و 

امکانات توجه داشت.
پ( توجه به قیمت واقعی محصولات: در حال 
حاضر قیمت برخی از منابع و تولیدات در بخش 
های مختلف از یک لیتر آب ارزان تر اســت. 
پیشنهاد می شود دولت به جای پرداخت یارانه 
نقدی در خصوص حامل های انرژی یا آب و 
برق و … ســهمی برای هر خانواده در نظر 
بگیرد که با قیمت معمولی و به اصطلاح یارانه 
ای محاسبه شود. افرادی که تمایل به مصرف 
بیشتر از ســرانه عادی دارند، ملزم به پرداخت 

هزینه به قیمت جهانی فراورده شوند.
پایان سخن

در خاتمــه ذکر این نکته ضروری اســت که 
تنها راه مصرف متعادل و بهینه انرژی و منایع 
موجود در کشور فرهنگ سازی و لزوم آموزش 
در خصوص اهمیت این قضیه است. اما نکته 
مهم تر طولانی بودن این روند و هزینه بردار 
بودن آن اســت. چیزی که دولت ها عمدتاً در 
دوره کوتاه 8 ســاله خود توجه چندانی به آن 
ندارند و در صدد اجرای طرح های کوته مدت 
و میان هستند که مطمئناً در خصوص فرهنگ 

سازی جواب نخواهد داد.
جــدی گرفتن نقش رســانه ها، اســتفاده از 
پتانسیل هنرمندان، ورزشکاران و افراد مشهور، 
نقش آموزش و پــرورش، تبلیغات محیطی، 
تمرکز بر روی سیســتم تشــویق و تنبیه در 
احیای یک فرهنگ، توجه به اصل آموزش از 
طریق خانواده، اختصاص یارانه در تهیه برخی 
وسایل نظیر شــیر های آب هوشمند، پنجره 
دوجداره، پکیج و … می تواند در تغییر ذائقه 
مردم در مصرف انرژی و ســایر منابع طبیعی 

کشور موثر باشد.

وقتی کار خیلی بیخ 
پیدا می کند، دولت ها 
دست به دامان افرادی مثل 
بهرام عظیمی و طراحان 
شخصیت های کارتونی 
نظیر سیاساکتی، بابا برقی و 
آقای ایمنی می شوند تا یک 
شبه ساختار الگوی مصرف 
مردم را تغییر دهند و مانع 
از پیشروی روند رو به رشد 
مصرف انرژی و یا سایر منابع 
تجدید ناپذیر شوند!

اصرار بر تخریب جنگل های ثبت جهانی شده هیرکانی ادامه دارد؛

عامل انسانی به نام تله کابین
سرپرست شــورای عالی جنگل می گوید که دستگاه های 
مختلف ازجملــه کمیته راهبری ثبــت هیرکانی درحال 
انجام هماهنگی های لازم با مراکز بین المللی برای نصب 
تله کابین در بخشــی از جنگل های هیرکانی هستند که 
ثبت جهانی شده اند چنانچه این مراکز با نصب تله کابین 
مخالفــت کنند ما باید طرح گردشــگری خود را اصلاح 

کنیم.
ایسنا نوشت: سال گذشته 310 هزار هکتار از جنگل های 
بکر هیرکانی در شــمال کشــور پس 13 سال تلاش در 
فهرست یونسکو ثبت جهانی شدند و کشور ما موظف شد 
که با همکاری دیگر کشــورها از این میراث جهانی بیش 

از پیش حفاظت کند.
امــا اکنون درحالی تنها یک ســال از ثبــت جهانی این 

جنگل های ارزشمند گذشــته است که زمزمه های نصب 
تله کابیــن در بخشــی از این میراث جهانــی به گوش 
می رســد. بسیاری از کارشناسان هشدار داده اند که نصب 
تله کابیــن می تواند ایــن 310 هزار هکتار را از لیســت 
جهانی یونســکو خارج کند و لازم اســت که بخش های 
مختلف ازجمله شورای عالی جنگل با نصب تله کابین در 

جنگل های هیرکانی مخالفت کنند.
ســتار بابایی - سرپرســت شــورای عالی جنگل، مرتع 
و آبخیــزداری - اظهــار کرد: پیش از آنکه بخشــی از 
جنگل هــای هیرکانی در اســتان گلســتان ثبت جهانی 
شوند، مجوزهایی برای اجرای طرح گردشگری در پارک 
جنگلی کبودوال صادر شده و موضوع نصب تله کابین نیز 
از پیش از ثبت جهانی جنگل های هیرکانی مطرح بود اما 

اکنون پس از ثبت جهانی 310 هزار هکتار از جنگل های 
هیرکانی گفته می شــود که 9 پایه تله کابین کبودوال در 
منطقه ثبت جهانی شــده قرار می گیرد که این مســئله 
می تواند شاخص های ثبت جهانی را با تهدید مواجه کند.
سرپرست شــورای عالی جنگل با بیان اینکه اشتباه ما از 
ابتدا این بود که برای بخشــی از جنگل های هیرکانی در 
استان گلستان دو برنامه متفاوت - ثبت جهانی و اجرای 
طرح گردشــگری - داشتیم، تصریح کرد: مشخص است 
که این دو برنامه را نمی توان همزمان باهم اجرایی کرد و 
اکنون باید اشــتباه خود را جبران کنیم، چراکه نمی توانیم 
به مراکز بین المللی بگوییم که ما اشتباه کرده ایم و برای 

یک منطقه، دو برنامه مدیریتی متفاوت از هم داشتیم.
بابایی در ادامه با اشاره به اینکه به هرحال نصب تله کابین 

در کبودوال قرار نیســت سبب قطع درختان شود، گفت: 
موضــوع نصب تله کابیــن در جنگل هــای هیرکانی در 
دســت بررسی است و  کمیته راهبری ثبت هیرکانی باید 
قبــل از صدور هرگونه مجــوز هماهنگی های لازم را با 

دستگاه های بین المللی انجام دهد.
به گفته وی چنانچه موسسات بین المللی ازجمله یونسکو 
مخالفــت خود را با نصب تله کابیــن در جنگل های ثبت 
جهانی شده هیرکانی اعلام کنند ما باید طرح گردشگری 

خود را اصلاح کنیم.
بابایــی در پایان با تاکید بر اینکه لازم اســت ملاحظات 
جهانی در این زمینه دیده شود، تصریح کرد: این موضوع 
در دست بررســی است و پیش از صدور مجوزهای لازم 

اقدامی صورت نخواهد گرفت.
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بازار عالی فرش دستباف و ضرورت تلاش 
مجدانه فعالان فرش

 عبدالله احراری
اگر چه کاهش ارزش برابری ریال در 
مقابل دلار خلاف منافع ملی اســت. 
اما به هر حــال در مقابل هر تهدیدی 
فرصت هایی شــکل می گیرد .کاهش 
ارزش ریــال در مقابــل دلار در دو 
ماهه گذشــته از یک طرف و عوارض 
و چالش های فــراروی تولید بالاخص 
عوارض منفی کرونــا و کاهش تولید 
فرش باعث شده که در دو ماهه اخیر 
شاهد افزایش تقاضای فرش دستباف 

باشیم. بطوریکه در حال حاضر برای اغلب تقاضاهای داخلی و خارجی عرضه کنندگان فرش 
پاسخگو نمی باشــند. این در حالیســت که بدلیل افزایش قیمت نهاده های تولید و دستمزد 
بافندگان و همچنین افزایش تقاضا شــاهد افزایش چشــمگیر قیمت انواع فرش دســتباف 
هستیم. در شرایط فعلی اگر کرونا بگذارد فضای بسیار خوبی برای تولید کنندگان و بافندگان 
حرفــه ای فراهم گردیده که با توجه به تقاضا و نیاز بازار تمام تلاش و همت خود را بر روی 
تولید متمرکز نمایند، بخصوص آن که در نیمه دوم سال و بخصوص در ماه های دی و بهمن 
به صورت ســنتی تقاضای داخلی برای انواع فرش دســتباف داخلی افزایش می یابد. امروزه 
تقاضــای بازار برای انواع طرح ها و نقوش فرش ایران وجود دارد در حوزه خراســان جنوبی 
بازار نیازمند انواع فرش های شــش تا 2۴ متری است. در حوزه های قالیبافی خراسان رضوی 
اعم از ســبک های بلوچی، کردی، ترکمنی، کاشمر، مشهد، نیشابور و سبزوار به خصوص در 
اندازه های 6 تا 2۴ متری تقاضای قابل توجهی وجود دارد. به همین دلیل در حال حاضر باید 
کارگاه هــای قالیبافی با رعایت پروتکل های بهداشــتی فعالانه به تولید فرش بپردازند تا نیاز 
بازار داخلی و خارجی برطرف گردد. شــبکه ملی دست بافان های داری و دستگاهی از عموم 
بافندگانی که بالاخص در حوزه خراســان رضوی بیکار هستند و خواهان ادامه کار در زمینه 
قالیبافی هستند درخواست می نماید از طریق شماره 091531۷8910 مراتب را اطلاع تا زمینه 

اشتغال ایشان از طریق یکی از پیشرانان عضو شبکه فراهم گردد.

سرخپوست، فیلمی خوب پایانی بد
سینما ســینما/ نیما جاویدی با فیلم 
)ملبورن ( بــه عنــوان کارگردان و 
نویسنده وارد ســینما شد و با دومین 
پیشــرفت  خود  ســینمایی  تجربــه 
چشــمگیرش را در داســتان گویی و 

کارگردانی نشان داده است.
اولین نکتــه قابل توجه در مورد فیلم 
)سرخ پوســت( داستان تازه و بدور از 
کلیشــه فیلم است. در سینمای ایران 
چنین داستان هایی نایابند و باید وجود 
آن ها را قدر دانست.فیلم با صحنه ای 

آغاز می شود که در داستان اهمیت زیادی دارد و مخاطب در پایان فیلم این اهمیت را متوجه 
می شــود و همین باعث می شود که یک حس رضایت از کشف ماجرا در مخاطب ایجاد شود 
که این نکته بســیار مثبتی است.فضاســازی فیلم از همان ابتدا در خدمت داستان و متناسب 
با وضعیت روحی شخصیت اصلی اســت. فضاهایی غالبا تاریک، ابری و بارانی که آشفتگی 
شخصیت را به خوبی به بیننده منتقل می کنند.نویدمحمد زاده در این فیلم متفاوت ترین نقش 
خود را ایفا کرده و الحق که به زیبایی هر چه تمام تر این نقش را بازی کرده. او شــخصیتی 
ساخته اســت که بدون شک در ذهن مخاطب می ماند. از شــخصیت پردازی سرگرد نعمت 
جاهد)نویدمحمدزاده( در داســتان هم نباید غافل شد .نویسنده یک شخصیت چندبعدی را به 
وجود آورده، شــخصیتی که هم خشــونت و بی رحمی رئیس زندان را دارد و هم دل رحم و 
عاشــق پیشه است. تنها نکته منفی در مورد این شــخصیت که نکته منفی کل فیلم هم به 
حساب می آید اقدام پایانی این شخصیت است که با شخصیتی که از او در طول فیلم دیدیم 
زیاد تناســب ندارد.در فیلم سرخ پوست همه عوامل در خدمت داستان هستند برای نمونه در 
اواخر فیلم می بینیم که وســایل اتاق ســرگرد دیگر در اتاق نیست و اتاق او خالی شده و او 
بجای اینکه روی تخت خود یا صندلی نشســته باشــد روی زمین نشسته است. این صحنه  
بیان کننده تغییر موقعیت ســرگرد در داستان است و به زبان تصویر بیان می کند که سرگرد 
در حال از دســت دادن موقعیت و اعتبار خود است.موســیقی فیلم یکی از نقاط مثبت دیگر 
فیلم اســت .در صحنه هایی که موســیقی وجود دارد حال وهوای صحنه بخوبی در موسیقی 
بیان شده و متناســب با هرصحنه موسیقی رنگ جدیدی بخود می گیرد.تصویر برداری فیلم 
هــم همانطور که از هومن بهمنش انتظار میرفت بســیار حرفــه ای و خوب از کار درآمده و 
حاصل آن پدید آمدن تعداد زیادی قاب زیبا و همینطور حرکت های بجا و لذت بخش دوربین 
اســت که در ذهن علاقه مندان به سینما خواهد ماند.اما قابل توجه ترین بخش فیلم مربوط 
به داســتان فیلم است. فیلم ، داستانی سرراست دارد که در همان20دقیقه اول معلوم می کند 
گره داســتان کجاست و هنر نویسنده در این است که تا پایان فیلم مخاطب را مشتاق کشف 
ماجرا نگه می دارد و علاوه بر داستان اصلی  داستانی فرعی هم بوجود می آورد که در نهایت 
هوشمندی در انتها داستان اصلی و فرعی را با هم پایان می دهد. اما بعد از گفتن نکات مثبت 
فیلم باید به نکته منفی فیلم )شــاید بتوان گفت تنها نکته منفی فیلم( اشاره کرد که آن هم 
پایان غیرمنطقی و شتابزده فیلم است. اگر نویسنده وقت بیشتری برای خوب از کار درآوردن 
پایان ماجرا می گذاشت شاید یکی از دلچسب ترین داستان های سینمایی را شاهد بودیم ولی 

متاسفانه پایان فیلم)اقدام پایانی شخصیت( همه چیز را خراب کرده است.
در کل باید گفت فیلم )سرخ پوست( فیلمی است که نکات مثبت زیادی دارد از جمله داستان 

جذاب فیلم و همین نکات مثبت فیلم را باارزش میکند.

جنبش کاریکاتوریست ها علیه ترامپ
ریاســت  انتخابــات  حواشــی 
متحــده  ایالــت  جمهــوری 
کاریکاتوریســت های جهــان را 
دســت به قلــم کرده اســت.به 
گزارش روزنامــه »صبح امروز« 
و بــه نقــل از ایســنا، انتخابات 
متحده  ایالات  جمهوری  ریاست 
به پایان رســیده است اما فعالیت 

کاریکاتوریســت های سراسر جهان آغاز شده و موضوعاتی همچون ممانعت »دونالد ترامپ« 
برای پذیرفتن نتایج انتخابات سوژه کاریکاتورها شده است.»آدام زایگلیس« کاریکاتوریست 
برنده جایزه پولیتزر از کســانی بود که با اعلام نتایــج اولیه انتخابات به این موضوع واکنش 
نشــان داد. در اثر این کاریکاتوریســت، ترامپ در حالی که قصد ندارد از ریاســت جمهوری 

آمریکا دست بکشد به تصویر کشیده شده است.
طرح هایی که ترامپ را در شکل یک کودک بهانه گیر یا حین سنگرگیری در کاخ سفید نشان 
می دهد از دیگر کاریکاتورهایی هســتند که این روزها در فضای مجازی به چشم می خورند. 
حضور »دونالد ترامپ« در زمین گلف در روزهای شــمارش آرای ریاست جمهوری هم دیگر 

سوژه کاریکاتورهای روزهای اخیر بود.
یکی از این طرح ها ترامپ را به تصویر می کشد که ادعای پیروزی در انتخابات را دارد، اما در 

جوراب کثیفی که قرار است دور انداخته شود گیر افتاده است.

روزنامه دستبافته ها

کافه فیلم

خبر

دبیر هیات نظارت بر مطبوعات با اشــاره به 
برگزاری مرحله اول انتخابات نماینده مدیران 
مســئول در هیات نظارت بــر مطبوعات با 
مشارکت 55.91 درصد مدیران مسئول واجد 
شــرایط، گفت: طبق برنامــه مرحله دوم ۴ 
آذرماه 99 با حضور و شــرکت همه نامزدها 

برگزار خواهد شد.
به گزارش روزنامه»صبــح امروز« و به نقل 
از ایرنا سیدعلاالدین ظهوریان با قدردانی از 
مشارکت مدیران مســئول رسانه های کشور 
برای حضور گســترده در مرحلــه اول، ابراز 

امیدواری کرد: مدیران مســئول در مرحله دوم نیز نســبت به مشــارکت فعال اهتمام ورزیده و در انتخاب 
نماینده خود در هیات نظارت بر مطبوعات سهیم شوند.

دبیــر هیات نظارت بر مطبوعات افزود؛ در مرحله اول 98 نفر از 21۴ نامزد تعیین صلاحیت شــده تا پایان 
وقت اداری روز قبل از انتخابات، انصراف خود را در ســامانه ثبت کردند و در نهایت 116 نفر از داوطلبان، 

برای نمایندگی مدیران مسئول در هیات نظارت بر مطبوعات به رقابت پرداختند.
ظهوریان تاکید کرد: در مرحله دوم نیز همه نامزدهایی که در مرحله اول حضور داشــته اند، امکان رقابت 
خواهند داشت و نامزدهایی که در این مرحله قصد انصراف دارند از فردا 25 آبان 99 می توانند انصراف خود 
را به صورت رســمی در سامانه ثبت کنند و این امر تا پایان وقت اداری )ساعت 1۴:30 دقیقه( روز دوشنبه 

3 آذرماه 99 در سامانه جامع رسانه های کشور امکان پذیر است.
انتخابات هیات نظارت بر مطبوعات، هر دو ســال یکبار برای انتخاب نماینده مدیران مســئول رسانه های 
کشــور در هیات نظارت بر مطبوعات انجام می شود.هجدهمین دوره هیات نظارت بر مطبوعات از ساعت 
10 تا 16 روز ســه شــنبه 20 آبان ماه آغاز و با توجه به نرسیدن به حد نصاب به دور دوم موکول شد.نوبت 
دوم انتخابات پس از دو هفته در روز ســه شــنبه مورخ ۴ آذرماه 1399 در همان بازه زمانی برگزار خواهد 
شــد.تعداد چهار هزار و ۴۴ نفر از مدیران مســئول رسانه های کشــور مجاز به شرکت در هجدهمین دوره 
انتخابات نماینده مدیران مســئول در هیات نظارت بر مطبوعات تشخیص داده شده اند که فهرست آنها در 
سامانه جامع رسانه های کشور منتشر شده است.برگزاری این دوره از برگزاری انتخابات به شکل الکترونیک 
به افزایش مشارکت به بالاترین حد و حضور حداکثری مدیران مسئول منجر شد.اطلاع رسانی جامع، پخش 
تیزرهای تبلیغاتی نامزدها، ایجاد صفحات اختصاصی انتخابات و پخش از طریق وب را از دیگر ویژگی های 

این دوره انتخابات شمرده می شود.

در دومیــن روز از هفته کتــاب کتابخوانی و 
کتابدار با حضور مسئولان استانی و کشوری 
فعــالان حوزه کتــاب و کتابخوانی اســتان 

خراسان رضوی تقدیر شدند.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
معاون  خراســان رضوی مهدی رمضانــی، 
توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور ضمن تبریک 
هفته کتابخوانی و کتابدار را به خادمان عرصه 
فرهنــگ در کتابخانه های عمومی اســتان 

خراســان رضوی گفت: درحالی که در سال جاری با شیوع ویروس کرونا شرایط خاصی بر جامعه حاکم شده 
است و در تمامی خانواده ها نشانی از استرس و اضطراب دیده می شود، فعالیت کتابخانه های عمومی در بستر 
فضای مجــازی جهت ترویج فرهنگ مطالعه در منازل جایگاه خود را پیدا کرده اســت.محمد صادق براتی، 
معاون هماهنگی زائرین استانداری خراسان رضوی نیز ضمن تشکر از فعالین این عرصه گفت: استان خراسان 
رضوی با میزبانی از 30میلیون زائر  و 3میلیون غیر ایرانی در طول ســال در شــرایط غیر از کرونا در استان و 
مشهدالرضا)ع( شایسته جایگاه فرهنگی والا و برجسته در سطح کشور و جهان اسلام است و امیدواریم با ادامه 
تلاشهای فرهنگی در حوزه کتاب و کتابخوانی و ایجاد مسیرهای مطالعاتی شاهد ترویج و اشاعه  فرهنگ و 
معارف اهل بیت)ع( در مشهد الرضا به عنوان قطعه ای از بهشت باشیم.مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان 
رضوی نیز در این جلســه ضمن تبریک هفته کتاب گفت: با تمام ســختی ها و مشکلاتی که شیوع ویروس 
کرونا در اجتماع ایجاد کرد، تجربه ارزشمندی نیز بوجود آورد و شاهد شیوه های نوین و خلاقانه در ادامه ارتباط 
کتابخانه های عمومی با مخاطبان و علاقه مندان به کتاب و کتابخوانی بودیم.در ادامه این مراسم از برگزیدگان 
حوزه کتاب و کتابخوانی استان تقدیر شد. در بخش تقدیر از انجمن های فعال کتابخانه های عمومی استان از 
احمد شافعی، فرماندار باخرز؛ مرتضی حمیدی، فرماندار تربت جام؛ مرتضی محبی فر، فرماندار جغتای؛ حسین 
جمشیدی، فرماندار جوین؛ حسین سنجرانی، فرماندار خواف و حامد قربانی، فرماندار گناباد به عنوان فرمانداران 
برگزیده مسئول انجمن کتابخانه های عمومی در استان تقدیر شدند.در بخش کتابداران و کتابخوانان برگزیده 
استان نیز اســماء قلی زاده،کتابدار نمونه استان در فعالیت های شاخص، حسین ملکوتی، کتابدار نمونه استان 
در فعالیت های ترویجی، الهه فیض، کتابدار نمونه اســتان در فضای مجازی؛ سمانه خوشبخت، کتابدار نمونه 
استان در فضای مجازی؛ فاطمه زهرا قلعه نوی، کتابخوان نمونه استان در رده سنی نوجوان و سجاد نیکخوی، 

کتابخوان نمونه استان در رده سنی کودک تقدیر شدند. ت
داش
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به بهانه سالروز تولدحامد بهداد؛

44 سال زندگی حتی به غلط
بازیگری یکی از مشــاغل محبوب در 
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ســطح جهان محسوب می شود که 
فارغ از شهرت و ثروتی که ممکن 
اســت برای فرد به همراه داشته 
باشــد، امکان تجربه کردن جهانی 
که بتــوان در قالب شــخصیت های 
مختلف به ایفای نقش پرداخت را نیز 

محیا می کند.
هرچند این نکته که بازیگری حرفه ای 
سخت است برای خیلی ها قابل لمس 
نیست، اما باور کنیم یا خیر، بازیگری 
به عنوان یکی از مشاغل سخت جهان محسوب می شود. 
چراکه اگر به صورت اصولــی و به مفهوم واقعی به این 
حرفه نــگاه کنیم، این هنر به واقع به تمرین، شــهود و 
مطالعات فراوانی نیازمند اســت. با این پیش توضیحات، 
شــاید خالی از لطف نباشد که به بهانه سالروز تولد حامد 
بهــداد، یکی از افرادی که در ایــن زمینه کارهای موفق 
بسیاری دارد و البته متولد خطه خراسان و علی الخصوص 

مشهد است، نگاهی به کارنامه هنری او بیندازیم.
جنب و جوش آبان ماهی

حامد بهداد هنرپیشه دوست داشتنی و خوش استایل سینما 
تلویزیون و تئاتر اســت کــه در مجری گری و تئاتر و آواز 
خوانی نیز دســتی بر آتــش دارد. بهداد 26 آبان 1352 در 
مشــهد به دنیا آمد و خونگرم و پرجنب و جوش بودن آبان 
ماهی ها را می توان به کرات در خصلت های او مشــاهده 
کرد. او فرزند اول خانواده اســت و یــک برادر کوچک تر 

از خودش به نام حســام دارد. حامــد بهداد دوران کودکی 
خــود را در تهران گذرانده و بزرگ شــده خیابان جیحون 
این شــهر اســت و پس از آغاز جنگ به همراه خانواده به 
نیشــابور مهاجرت کرد و تحصیلات مقطع راهنمایی را در 
آنجا گذراند. البته چندی بعد مجددا به مشــهد بازگشت و 
دوران دبیرستان را به همراه خانواده در مشهد سپری کرد. 
وی بعد از قبولی در دانشــگاه برای ادامه تحصیل در رشته 
بازیگری تئاتر در دانشــگاه آزاد اسلامی و همچنین ادامه 

زندگی برای همیشه به تهران رفت. 
بازی در بیش از 50 فیلم

بهداد در مصاحبه ای حوالی آبان ماه 92 گفته بود که رامبد 
جوان دســتش را گرفته و او را به ســینما آورده است. او 
برای نخســتین بار با فیلم »آخر بازی« در ســال ۷9 به 
سینمای ایران معرفی شد. داســتان این اتفاق این گونه 
بوده که به رامبد نقشــی در فیلــم »آخربازی« همایون 
اسعدیان پیشــنهاد شده بود و او بهداد را به جای خودش 
معرفی کرده اســت. فیلمی که حامــد بهداد به خاطرش 
کاندیدای دریافت سیمرغ بازیگری شد. همایون اسعدیان 
نیز از این انتخاب راضی بوده و می گفت که مفتخر است 

که حامد بهداد را به سینما معرفی کرده است.
بهداد پس از این اتفاق به صورت مداوم در سینما حضور 
داشــت و در این 20 سال در قریب به 50 فیلم سینمایی 
همچون بوتیک، روز ســوم، هرشــب تنهایی، زندگی با 
چشمان بســته، هفت دقیقه تا پائیز، پرتقال خونی، جرم، 
انتهای خیابان هشــتم، آرایش غلیــظ، ۷ ماهگی، قصر 

شیرین و.... خوش درخشیده است.

در تئاتر ایران آزادی بیان بیشتر است و در سینما 
سانسور!

او بیشــترین صدمه ای که در بازیگری خورده را به خاطر 
توقیف فیلم »خانه دختر« می داند و معتقد اســت در تئاتر 

ایران آزادی بیان بیشتر است و در سینما سانسور! 
بهــداد در یکــی از گفتگوهای خود با یــک برنامه زنده 
اینترنتی درباره مشــهد گفت: »متاســفم که در مشــهد 
نمی گذارند کنســرت برگزار شــود، به نظــرم تحت هر 
شــرایطی موسیقی باید به خراســان راه پیدا کند، چراکه 

خراسان سرزمین موسیقی است.«
دریافت جایزه بازیگری از جشنواره های متعدد

او از جمله هنرپیشــه های جوان ســینمای ایران اســت 
کــه در طــول فعالیــت هنــری اش از طــرف برترین 
کارگردانان سرشــناس ســینمای ایران همچون: عباس 
بیضایی،  بهرام  اصغرفرهادی،  ناصرتقوایی،  کیارســتمی، 
داریوش مهرجویی، مســعودکیمیایی، بهمــن فرمان آرا، 
پرویزشــهبازی و بهمن قبادی دعوت به همکاری شــده  
که برای نقش آفرینی در بســیاری از فیلم ها از جشــن ها 
و جشــنواره های متعــدد نامزد دریافت جایــزه بازیگری 
شده اســت.از جمله این جشــنواره ها می توان به بیست و 
پنجمین دوره جشــنواره فیلم فجر کــه به بازی در فیلم 
روز سوم )محمدحسین لطیفی، 1385( در نقش یک افسر 
عراقی که در بحبوحه محاصره خرمشــهر عاشق دختری 
خرمشهری  می شود، اشــاره کرد. برای دومین بار پس از 
»آخر بازی« کاندیدای ســیمرغ بلورین شد. بازی توانای 
این جوان موفق مشهدی سینمای ایران در فیلم »کسی 

از گربه های ایرانی خبر نداره« به کارگردانی بهمن قبادی 
نیزسبب راه یابی او به جشنواره بین المللی فیلم کن فرانسه 

در سال های پایانی دهه هشتاد شد.
او همچنین در سال 1389 با نقش آفرینی در فیلم جرم به 
کارگردانی مسعودکیمیایی، سیمرغ بلورین بهترین بازیگر 
نقش مکمل مرد جشــنواره فیلم فجر را از بیست ونهمین 

دوره جشنواره فیلم فجر دریافت کرد.
علاقه به استیج های طوفانی و نوازندگی

این هنرمند جوان همپای حضور در فیلم های ســینمایی 
از همان ســال ۷9 در بیش از 10 مجموعه تلویزیونی نیز 
حضور داشت که اولین آن »همسفر« و آخرین آن سریال 
شبکه نمایش خانگی »دل« بود که البته به خاطر حضور 
در ایــن مجموعه و انتقادات گســترده ای که به آن وارد 
بود، بارها از طرف مخاطبان و البته منتقدین سینما مورد 

نقد قرار گرفت.
او در کنار این فعالیت ها در تله فیلم، فیلم کوتاه و تئاترهای 
مختلفی نیز به ایفای نقش پرداخته اســت و علاوه بر آن 
در زمینــه گویندگی نیز فعالیــت دارد. البته بهداد علاقه 
خاصی به اســتیج های طوفانی و نوازندگی دارد و مدتی 
را هم در این زمینه با گروه موســیقی دارکوب همکاری 
داشته و در چند کنسرت و آلبوم موسیقی نیز حضور داشته 
است. تک آهنگ »مثل یک کابوس« با ترانه ای از روزبه 
بمانی، »تاریک تاریکم« با ترانه یغما گلرویی و همچنین 
»ســرو چمان من«، »طوطی« و »مرا چشمیســت خون 
افشــان« با غزل های حافظ از جمله کارهای او در زمینه 

خوانندگی است.

افزایش 4 برابری یارانه طرح پاییزه کتاب در خراسان رضوی
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی از افزایش 
۴ برابری یارانه طرح پاییزه کتاب در این اســتان نســبت به 

فصل قبل خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی، 
جعفر مروارید همزمان با شــروع طــرح پاییزه کتاب 99، در 
سخنانی با بیان شــعار هفته کتاب امسال )دانایی؛ مانایی(، 
گفت: امسال به دلیل شیوع بیماری کرونا و تاکید بر سلامت 
مــردم، به طور ویژه ایــن هفته را آغاز کردیــم؛ در این بازه 
زمانی علاقمندان به کتاب و کتابخوانی می توانند کتاب های 
مــورد علاقه و نیاز خود را علاوه بر خرید حضوری با رعایت 
پروتکل های بهداشــتی، به صورت مجازی از طریق سامانه 

کتابفروشی ها نیز خریداری کنند.
وی افــزود: یارانه خوبی برای این طرح در اســتان در نظر 
گرفته شده است، این اعتبارات یک افزایش ۴ برابری نسبت 
به فصل قبل داشته است. در این طرح یک میلیارد و دویست 

میلیون تومان برای مشهد یارانه در نظر گرفته شده است.
مدیــرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراســان رضوی از 
همکاری شــهرداری مشــهد در اجرای این طرح خبر داد و 
گفت: در فضای کنونی ناشی از شیوع بیماری کرونا، نیازمند 
همبســتگی بیشــتر بین دســتگاه های اجرایی و فرهنگی 
هســتیم، همکاری شهرداری باعث اســتفاده بیشتر جامعه 

فرهنگی مشهد از این طرح می شود.

وی با بیان اینکه کتاب ارتباط میان فرهنگی ایجاد می کند، 
افزود: کتاب در کنار ارتبــاط میان فرهنگی، ارتباطات میان 
نســلی را هم تقویت و فرصتی فراهــم می کند که در زمانه 
کنونی که نیازمند خود آگاهی هســتیم، به جامعه فرهنگی، 

هنری کمک کند.
مرواریــد تصریح کرد: مــا از همکاری همه دســتگاه های 
فرهنگی از جمله آموزش و پرورش، دانشگاهها، شهرداری ها 
و ... استقبال می کنیم. این همکاری ها می تواند آنچه شایسته 
جامعه جوان و فکر ایرانی اســت در گام دوم انقلاب محقق 
شود و فرهنگسازی از طریق کتاب و مطالعه بیشتر گسترش 

یابد.
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احداث 14ایستگاه تخلیه بار جدید در 
شهرمشهد 

مدیرعامــل ســازمان مدیریت حمل و 
نقل بار درون شــهری شهرداری مشهد 
از احــداث 1۴ ایســتگاه جدید تخلیه و 

بارگیری کالا در سطح شهر خبر داد.
 علی باخــرد در این خصــوص گفت: 
احداث این ایســتگاه ها بــا پیش بینی 
بودجه 3میلیارد تومانــی بزودی آغاز و 

ظرف 2ماه آماده بهره برداری می شود.
وی افزود: بــا احداث این ایســتگاه ها 

مجموع ایســتگاه های تخلیه و بارگیری کالا به 100 ایســتگاه با ظرفیت پارک 250خودرو 
می رسد و ترافیک حاصل از توقف ناوگان باری در حاشیه معابر به حداقل خواهد رسید.

باخرد،با اشاره به تسهیل خدمات رسانی ناوگان باری با احداث ایستگاه های جدید، ادامه داد: 
مشــهد به بیش از 56هزار متر مربع ایستگاه تخلیه و بارگیری کالا نیاز دارد که تمام تلاش 

خود را برای تحقق این هدف انجام خواهیم داد.

شهردار مشهد؛
اقدامات منطقه ثامن طی سه سال گذشته 

قابل قبول است
شهردار مشهد با اشاره به اجرای زیر ساخت ها 
و فضاهای عمومی از جمله فضاهای ســبز، ره 
باغ ها، معابر و... در بافت پیرامونی حرم مطهر، 
گفت: در مجموع اقدامات انجام شده در منطقه 

ثامن طی سه سال گذشته قابل قبول است.
محمد رضا کلائی در مراســم تکریم شــهردار 
منطقه ثامــن و معارفه سرپرســت این منطقه 
که با حضور رییس و جمعی از اعضای شــورای 

اســلامی شهر مشهد برگزار شــد، افزود: به طور قاطع اعلام می کنم اقداماتی که از سوی 
مدیریت شــهری در منطقه ثامن انجام شده است با فاصله بسیار زیاد بهتر، بیشتر، با کیفیت 

تر و جهادی تر از ادوار گذشته بوده است.
وی بــا بیان اینکه همه مــی دانیم و به ریز هم می دانیم، چه اتفاقاتی در ادوار گذشــته در 
منطقه ثامن رخ داده اســت، اظهارکرد: بدون شــک در سه سال دوره مدیریت شهری پنجم 
اقداماتی که در چهارچوب وظایف شــهرداری در منطقه ثامن افتاده اســت با فاصله از ادوار 

گذشته بیشتر بوده است.
کلائی تصریح کرد: این مقایسه را در حوزه وظایف شهرداری انجام می دهم زیرا شاید جایی 
اقدامات ســوداگرانه اتفاق بیفتد، جایی اقدامات درآمدزا اتفاق بیفتد به این موضوع ها کاری 
ندارم بلکه اقداماتی که در ذات و وظایف شــهرداری اتفاق افتــاده در این دوره با فاصله در 

راستای خیر عمومی بوده است.
شــهردار مشهد اضافه کرد: یک بار بروید و از ابتدا تا انتها اقدامات انجام شده در این منطقه 
را بررسی کنید و ببینید ماچقدر دنبال سوداگری بوده ایم و دیگران چقدر؟ چقدر از ضعف ها 
و مشــکلاتی که درست کردن در این دوره حل شده است، چقدر از مشکلات و آسیب هایی 

که ایجاد شده رفع و رجوع شده است؟ این موضوع خیلی جدی است.
وی با بیان اینکه این موارد را می گویم چون روی منطقه ثامن به دلیل علاقه ای که داشته 
ام سال ها تمرکز کرده ام، اظهارکرد: با توجه به این موضوع اعلام می کنم که خیلی از کارها 
انجام شده و اشــکالات زیادی که از سنوات قبل بوده جبران شده و مشکلی برای بعدی ها 

نگذاشته ایم و این کارنامه افتخار آمیز است.
کلائی ادامه داد: البته به لحاظ تاکتیکی شــاید جاهایی تفاوت نظری داشــته باشیم اما اصلا 
نمی شــود از نظر راهبردی و همچنین اقدامات انجام شده طی سه سال گذشته درسه محور 
کارهایی که انجام شــده مشــکلاتی که از تصمیمات قبلی حل شده و دردسرهایی که برای 

بعدی ها گذاشته را با مدیران ادوار گذشته مقایسه کرد.
کلائی گفت: در این ســه محور کارنامه هرکدام از مدیران 20ســال گذشته منطقه ثامن را 

مقایسه کنید می بیند حتی برخی زیر صفر بوده اند.
شهردار مشهد افزود: چگونه می شود در خصوص توفیقات به دست آمده در حوزه زیرساخت 

ها و بهره وری ایجاد شده صحبت نکرد.
وی اضافه کرد: البته به هر حال مشــکلات و حواشی که در دوران مدیریتی آقای نعمتی به 
ویژه طی یکســال گذشته در خصوص موضوعات طرح نوســازی و بهسازی بافت پیرامونی 
حرم مطهر بر کار ســایه افکنده مانع از این شده که تمرکز لازم بر اقدامات انجام شده وجود 
داشــته باشد اما با توجه به تازه نفسی آقای حجازی و زمینه های آماده شده زمینه سازی ها 

می تواند به سرعت نتیجه دهد.
شــهردار مشــهد با بیان اینکه تمامی همکاران منطقه ثامن و اعضای شورای شهر را به این 
نکته توجه می دهم که زیرساخت هایی که طی سه سال گذشته آماده شده بسیار قابل توجه 
اســت، اظهارکرد: اجرای معابر، ره باغها، فضای سبز و همچنین بخش زیادی از تملک های 

انجام شده، زمینه را برای اجرای پروژه های بعدی آماده کرده است.
وی ادامه داد: بخشــی از منابع مورد نیاز از طریق تغییر منابــع مبتنی بر بدهی اتفاق افتاده 

است و خرج کرد آنها و تبدیل آنها به پروژه های رفاهی و امثال آن اقدامات کمی نیستند.

صدور بیش از 12 هزار رای در کمیسیون 
ماده صد شهرداری

مدیرکل نظارت بر ســاخت و سازها و کمیســیون های ماده صد شهرداری مشهد از صدور 
بیش از 12 هزار رای در کمیسیون ماده صد شهرداری در6 ماهه ابتدایی سال جاری خبرداد.
به گزارش صبح امروز مسعود ایاز در خصوص تعداد آرای صادر شده کمیسیون ماده صد در 6 
ماهه ابتدایی سال جاری، اظهار کرد: تعداد آرای صادر شده در این مدت 12 هزار و 33 مورد 

و تعداد املاک دارای رای نیز 6 هزار و ۴92 مورد بوده است.
وی در خصوص لزوم بازنگری در قوانین موجود در کمیســیون ماده صد نیز بیان کرد: ماده 
صد قانون شهرداری ها به عنوان مرجعی برای رسیدگی به تخلفات ساختمانی در محدوده و 

حریم شهرها در تاریخ 11 خرداد ماه سال 3۴ به تصویب رسید.
مدیرکل نظارت بر ســاخت و سازها و کمیســیون های ماده صد شهرداری مشهد بیان کرد: 
این قانون در طول سال ها مورد اصلاحات و الحاقات متعددی قرار گرفته است. همچنین در 

تاریخ 2۷ بهمن ماه سال ۴5 به ماده صد قانون شهرداری دو تبصره الحاق شد.
ایــاز تصریح کرد:علاوه بر آن در تاریخ 1۷ مرداد ماه ســال 52 تبصره یک ماده صد قانون 
شهرداری به شکل موجود اصلاح و در مورخه 2۴ بهمن ماه سال 55 قانون الحاق 6 تبصره 
به ماده صد قانون شهرداری ها از تصویب مجلس گذشت و تبصره های دو، سه، چهار، پنج، 
6، هفت و هشت نیز در تاریخ 2۷ شهریور ماه 85 به ماده صد الحاق شد که خود بیانگر توجه 

شورای انقلاب به امر رسیدگی به تخلفات ساختمانی بود.
وی تاکید کرد: اما با توجه به نیاز شهرها و ضرورت بازنگری در این ماده از قانون شهرداری 

ها، جلسات مختلفی با حضور شهرداری های کلان شهرها تشکیل و موضوع بررسی شد.
مدیرکل نظارت بر ساخت و سازها و کمیسیون های ماده صد شهرداری مشهد خاطرنشان 
کــرد: همچنین در ارکان دیگر نظام نیــز عزم جدی برای اصلاح این قانون وجود دارد به 
طوری که ریاســت قوه قضاییه و مجلس شــورای اسلامی نیز پیگیر این موضوع هستند. 
عــلاوه بر آن اخیرا نیز طرح اصلاح مفاد این قانون در صحن علنی مجلس اعلام وصول 

شده است.
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رییس اداره کمربند سبزشهرداری مشهد از جمع  آوری بیش از 15 کیلوگرم بذر انواع 
گونه های بومی و دارویی از عرصه های پارک جنگلی کوهســتان و چهل بوستان 
طبیعت ارتفاعات کمربند سبز مشهد، به منظور کاشت و ازدیاد در نواحی مختلف این 
عرصه و به ویژه در مســیرهای اصلی تردد کوهنوردان به منظور تکثیر و گسترش 

گونه های بومی و کم آب طلب و افزایش تنوع زیستی در این محدوده خبرداد.
بــه گزارش صبــح امروز مرتضی مرجانــی با اعلام این خبر، اظهــار کرد: یکی از 
موضوعات مورد توجه طی ســال های اخیر در راستای توسعه فضای سبز و پوشش 
گیاهی ارتفاعات جنوبی شهر مشهد، استفاده از گونه های بومی و موجود در طبیعت 

بکر این منطقه بوده است.
وی افزود: در همین راســتا با توجه به فرا رســیدن فصل پاییز و به بذر نشستن بســیاری از گونه  های گیاهی موجود در این 

محدوده، به همت کارشناسان اداره کمربند سبز شهرداری مشهد کار جمع آوری بذور گیاهان بومی منطقه آغاز شده است.
رییس اداره کمربند ســبز شهرداری مشــهد ادامه داد: تاکنون بیش از 15 کیلوگرم بذر انواع گونه های بومی شامل برازمبل، 
نسترن وحشی، ویتکس، ختمی، داتوره، هندوانه ابوجهل، ارغوان و ... از سطح ارتفاعات جنوبی مشهد جمع آوری شده است.
مرجانی بیان کرد: کار جمع آوری بذر گیاهان بومی و مرتعی منطقه تا پایان فصل پاییز ادامه خواهد داشت و پیش  بینی می  

شود در سال جاری بیش از 50 کیلوگرم بذر گیاهان بومی از محدوده ارتفاعات جنوبی شهر مشهد جمع  آوری شود.
وی تاکید کرد: این بذرها در فصل مناســب کاشــت، در دیگر نقاط ارتفاعات جنوبی مشهد کاشته می شود تا بتوانیم سطح و 

حجم قابل قبولی از گیاهان بومی و کم آب طلب در این منطقه ایجاد کنیم.

مدیرکل دفتر نوســازی و تحول سازمانی شهرداری مشهد از نهایی شدن و تکمیل پروژه 
تدوین مدل شایستگی های محوری مدیران میانی شهرداری مشهد به  عنوان مبنایی برای 
نیازســنجی آموزشی، ارتقا و جهت دادن به فرآیند توســعه و توانمندسازی مدیران میانی 
در ســال  1۴00 خبر داد.به گزارش صبح امروز هدا پیروی در توضیح این خبر با اشــاره 
به اینکه امروزه موفقیت ســازمان ها و تحقق اهداف استراتژیک، بیش از هر چیز مرهون 
شایســتگی و صلاحیت سرمایه های انسانی آن ها است، اظهار کرد: مدل شایستگی های 
محوری مدیران میانی شــهرداری که برای بیش از 130 مدیر تدوین شده است با هدف 
سنجش شایستگی ها و تعیین نیاز های توسعه ای مدیران تهیه و جهت افزایش اثربخشی 
آن، 50 شایســتگی پس از بررســی و انجام ســیر مبانی نظری انتخاب و در نهایت طی 

برگزاری نشســت های تخصصی و نخبگانی متعدد و با بهره گیری از روش دلفی، 10 شایســتگی برتر برای مدیران میانی شهرداری 
مشــهد احصا شده است.وی با اشــاره به اینکه این پروژه در فاصله تیرماه تا مهرماه 1399 به انجام رسیده است، افزود: مراحل اجرای 
آن در 6 مرحله اصلی شــامل؛ »مبانی نظری«، »مطالعه، تحلیل و بررسی اسناد فرادست ملی، شهری و شهرداری«، »بررسی تجارب 
جهانی«، »مصاحبه میدانی و تجربه نگاری«، »برگزاری جلســات نخبگانی و دلفی« و »تدوین مدل نهایی شایســتگی ها« دسته بندی 
شــده است، با آماده شدن سند شایستگی های محوری مدیران میانی، برنامه های آموزشی سال 1۴00 بر اساس همین مدل نیازسنجی 
و طراحی خواهد شد .پیروی گفت: با جلب حمایت و تاکید مدیران عالی و ارشد شهرداری از اجرای این قبیل برنامه ها در جهت ارتقا 
و توســعه ســطح مدیران میانی، در سال های آتی شاهد افزایش سطح توانایی های فردی بدنه مدیریتی شهرداری و اثرات مثبت آن بر 
عملکرد سازمانی و کارکنان و درنتیجه افزایش رضایت بخشی شهروندان از عملکرد و خدمات شهرداری کلان شهر مشهد خواهیم بود.

آغاز جمع آوری بذر گیاهان بومی و دارویی از ارتفاعات جنوبی تدوین مدل شایستگی های محوری مدیران میانی شهرداری مشهد

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر مطرح کرد: 

شهرداری در مسیر شفافیت و صرفه جویی های اصلاحاتی
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
شهر مشــهد برنامه ریزی و پیگیری مستمر 
در جهت اصلاح فرایندهــای کاری باهدف 
ایجاد شــفافیت، حذف فرآیندهای موازی و 
اضافــی و صرفه جویــی در هزینه ها در تمام 
دستگاه های زیرمجموعه شهرداری مشهد را 
یکی از اولویت های شورای پنجم در سه سال 

گذشته عنوان کرد.
 به گزارش صبح امروز، بتول گندمی در این 
خصوص گفت: با توجه به شــرایط اقتصادی 
کشــور که از آغاز ســال 9۷ و با جهش چند 
برابری نــرخ دلار شــروع و اوج گرفته بود 
پیش بینی غالب کارشناســان آن بود که در 
دوره کاری شــورای پنجم سطح درآمدهای 
شهرداری بر اساس این واقعیات رشد نداشته 
اما مشــخصاً هزینه های نگهداری شــهر و 

خدمات رســانی به شــهروندان بــا توجه به 
خواهد  افزایش چشــمگیری  موجود  شرایط 
داشت، ازاین رو یکی از راهکارهای اساسی ما 
برای تأمین هزینه های اساســی و اولویت دار 
شــهر، اجرای سیاســت های ســخت گیرانه 
صرفه جویی و کنترل هزینه ها باهدف حذف 
موازی کاری و کارهای اضافه در شهرداری و 

همچنین افزایش درآمد این نهاد بود.
وی از اصــلاح فرایندها به عنــوان یکی از 
روش های دســتیابی به این هدف نام برد و 
توضیح داد: در بسیاری بخش ها برآن شدیم 
بــا بازنگری و اصلاح رویه هــا و فرآیندهای 
موجود ضمن کوتاه کــردن روال انجام کار، 
افزایش بهره وری، هم کیفیت خدمت رسانی و 
کار انجام شده را تقویت کرده و هم در جهت 
کاهش هزینه هــا گام مثبتی برداریم.گندمی 

ادامه داد: به عنوان مثال در حوزه عمرانی یکی 
از مشــکلات معمولا آماده نبودن مطالعات 
و طرح های اجرایی پروژه هــای عمرانی در 
زمان تصویب آن ها در شــورای شــهر بود. 
ازاین رو هنگامی که یک پــروژه عمرانی در 
صحن علنی به تصویب می رســید و بودجه 
برای آن مصوب می شــد، در شــروع سال و 
فصل بهار که باید کار اجرایی با شدت انجام 
شود تازه روال به روز رسانی مطالعات و تهیه 
طــرح اجرایی آغاز می شــد و پس از تکمیل 
ایــن اقدامات و برگــزاری مناقصات، فصل 
مناســب کار یعنی بهار و تابستان را از دست 
می دادیم.به گفته وی، به این شکل پروژه ها 
دچار تأخیر فراوان و تعدیل های ســنگین و 
پرهزینه می شــد. در جهت حذف این نقیصه 
شــهرداری را ملزم کردیم ضمن پیوســت 

مطالعات هر پــروژه در زمان تصویب پروژه 
در لایحــه بودجه، مناقصه و امــور اجرایی 
پروژه را در آغاز فصل بهار به انجام رســاند. 
با اجرایی شــدن این مصوبه علاوه بر آنکه 
کاهش چشمگیری در هزینه های پروژه های 
عمرانی ایجاد شــد سبب جهش قابل توجهی 
نیز درروند و سرعت اجرای پروژه ها نیز شد.

رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
شــهر مشــهد در ادامه افزود: در بخش های 
مختلــف و یا در حوزه پشــتیبانب به عنوان 
مثال در حوزه شهرســاز تمامی فرآیندها در 
کمیته شفافیت مورد به مورد به بحث گذاشته 
شــد و تصمیمات خوبی اخــذ گردید. بعضی 
دستورالعمل ها به کمیســیون شهرسازی در 
جهت اصلاح و افزایش ســرعت پاسخگویی 
به شــهروندان ارســال و نتایج خوبی گرفته 

شد. حوزه نقلیه شــهرداری نیز با تحقیقات 
انجام شــده به فرآیند اصلاح شده ای رسیدیم 
که ضمــن تاکید بر عدالت بیشــتر در ارائه 
خدمات به کارکنان شهرداری، سبب کاهش 

چشمگیر هزینه ها نیز خواهد شد.
گندمــی با اشــاره به اینکــه در بخش های 
مختلف هزینه های شــهرداری برای اجرای 
برنامه ها، خدمت رســانی مطلوب و رسیدن 
به اهداف برنامه بســیار زیاد است گفت: در 
حال حاضر قریب بــه هزار میلیارد تومان در 
بخش خدمات شهری و اموری مانند نظافت 
شهر، جمع آوری زباله و نگهداری فضای سبز 
در مشهد هزینه می شود. ازاین رو باید به فکر 
اقدامات و فعالیت هایی باشیم تا ضمن حفظ 
شرایط مطلوب و باکیفیت شهر، هزینه اجرای 

کار برای شهرداری و شهر کاهش یابد.

رئیس اداره میراث فرهنگی گردشــگری و صنایع دستی تربت حیدریه از مشــارکت 8 میلیارد ریالی بخش 
خصوصی برای تغییر کاربری و مرمت 3 کاروانسرای تاریخی این شهرستان خبر داد.

به گزارش صبح امروز علی محمدی بابیان این مطلب افزود: »مرمت و تغییر کاربری 3 کاروانســرای علیا، 
لاری و طبسی با مشارکت بخش خصوصی در حال انجام است و تاکنون بیش از 8 میلیارد ریال با مشارکت 

مالکان و متولیان بخش خصوصی هزینه شده است.« 
او ادامه داد: »کاروانســراهای تاریخی  این شهرســتان تغییر کاربری داده و تبدیل اقامتگاه های زنجیره ای 

گردشگری با برند کاروانسرا می شود.«
محمدی گفت: »با توجه به موقعیت اســتراتژیک شهرســتان تربت حیدریه و قرار گرفتن  در دروازه ورودی 
به مشــهد مقدس از سمت جنوب،  از قدیم کاروانسراهای متعددی در مسیر کاروانیان ساخته شده که وجود 
13 کاروانســرا و رباط نشان دهنده این امر است و وجود این تعدد کاروانسرا می تواند از راهکارهای مناسب 

برای جذب گردشگر باشد.«
او تصریح کرد: »احیا و تعریف کاربری متناسب با نیاز روز برای این  کاروانسراهای تاریخی و تبدیل آن ها 
به اقامتگاه ها و مجموعه های گردشــگری با برند کاروانســرا علاوه بر تبلیغ و ترویج معماری و سنت های 

اصیل و فرهنگ ایرانی اسلامی،  باعث درآمدزایی و اشتغال زایی می شود.«
رئیس اداره میراث فرهنگی گردشــگری و صنایع دستی تربت حیدریه یادآور شد: »رباط  تاریخی کامه نیز از 
طریق ماده 2۷ قانون الحاقی برخی از مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت در حال واگذاری 
به بخش خصوصی اســت و کاروانســراهای میاندشت، شور حصار، کسکک و تروسک نیز در حال پیگیری 

برای مرمت و ساماندهی با مشارکت  دهیاران و شوراها و بخش خصوصی است.«
شهرســتان تربت حیدریه در فاصله حدود 1۴0 کیلومتری از مشهد مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد و 

دارای 350 جاذبه گردشگری است و 52 اثر تاریخی در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.

سرپرســت ســازمان آتش نشــانی و 
ایمنی شهرداری مشهد گفت:  خدمات 
در هفت ماهــه ابتدایی ســال جاری 
بیش از 98۷ هزار تماس به مرکز 125 

صورت گرفته است.
آتشپاد مســعود ظهوریان در خصوص 
میــزان تماس های دریافت شــده به 
مرکز 125 در هفت ماهه ابتدایی سال 
جاری، اظهار کرد: کلیه تماس ها طی 
ایــن مدت 98۷ هزار و 38۷ مورد بوده 

است.
وی با بیان اینکــه میزان تماس های 

عملیاتی ما نیز در این مدت نیز 16 هزار و ۴21 مورد بوده، افزود: همچنین میزان تماس های مزاحمی نیز 
216 هزار و ۷85 مورد بوده است.

سرپرست ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری مشــهد با بیان اینکه در طول این مدت میزان 
تماس های مشاوره ای نیز 2۷ هزار و 11۴ مورد بوده، بیان کرد: میزان تماس های اشتباهی نیز 103 هزار 

و 83۴ مورد بوده است.
ظهوریان خاطرنشــان کرد: در مجموع عملیات های انجام شــده نجات محبوسین از داخل آسانسور جزو 

بیشترین ماموریت ها در این بازه زمانی بوده است.
وی بــا بیان اینکه در هفت ماه گذشــته پنج هزار و 632 عملیات اطفــا حریق صورت گرفته، تصریح کرد: 
همچنین ســه هزار و 3۷8 عملیات امداد و نجات و سه هزار و 933 مورد ماموریت در حوزه خدمات ایمنی 

توسط آتش نشانان 52 ایستگاه آتش نشانی انجام شده است.
سرپرست سازمان آتش  نشانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد تاکید کرد: علاوه بر این در این مدت چهار 
هزار و ۷۷8 شــهروند در حوادث توســط آتش  نشانان نجات یافته اند و به 901 مصدوم در حوادث مختلف 
امداد رسانی صورت گرفته و پیکر ۷1 مورد جانباخته در حوادث گوناگون توسط آتش  نشانان تحویل عوامل 

انتظامی داده شده است.
ظهوریان ادامه داد: در هفت ماه گذشــته تعداد بازدید پیشــگیرانه کارشناسان معاونت پیشگیری، آموزش و 
نظارت ســازمان از اماکن مختلف شهر مشــهد 15 هزار و ۴8۷ مورد بوده و طی همین مدت برای بیش از 

پنج هزار و ۴00 پرونده ارجاعی به سازمان آتش نشانی تایید ایمنی صادر شده است.
وی اضافه کرد: همچنین در حوزه ســاخت ایستگاه ها، سازمان آتش نشانی با رشد قابل توجه ای روبه رو 
بوده و در ســال جاری دو ایستگاه در محدوده مجد و سیدی افتتاح شده و عملیات ساخت و بهسازی چهار 
ایستگاه دیگر در جریان است که به ترتیب ایستگاه رسالت با پیشرفت 82 درصدی در منطقه سیلوی گندم 

و ایستگاه رازی با ۷6 درصد پیشرفت فیزیکی در محدوده شهرک رازی در حال احداث است.
سرپرست سازمان آتش  نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد گفت: عملیات بهسازی ایستگاه مفتح با 

88 درصد و عسگریه 55 درصد در دست اقدام است.
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تیم منتخب لیگ قهرمانان در سیطره پرسپولیس
سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا تیم منتخب لیگ قهرمانان 
در فصــل جاری را اعلام کرد.به گزارش ایســنا، ســایت 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در آستانه شروع رقابت های لیگ 
قهرمانان در شــرق، اقدام به معرفی تیم منتخب این قاره 
کرد که با رای کابران ســایت خود به دســت آمد. تعجبی 
ندارد که پرسپولیس، فینالیست لیگ قهرمانان با داشتن 6 
نماینده بیشترین بازیکن را در این تیم منتخب داشته باشد.
این ســایت نام عیســی آل کثیر را به خاطر محرومیت در 
نظرســنجی قرار نداد و در صورتی که نام این بازیکن قرار 
می گرفت، او نیز به عنوان هفتمین عضو تیم پرسپولیس در 
این تیم حضور می داشت. البته از این بین شجاع خلیل زاده 

با رفتن به الریان قطر از پرسپولیس جدا شد.
تیم منتخب لیگ قهرمانان ۲0۲0 در غرب آسیا

دروازه بان
انتخاب طرفداران: حامد لک - پرسپولیس

۷ بازی، 2 گل خورده
5 کلین شیت )شماره 1 برای دروازه بان ها(

88.9٪ درصد
دروازه بان محبوب پرســپولیس با جمع آوری اکثریت آرا، 
پس از دریافت فقط دو گل که هر دو از روی نقطه پنالتی 

بود، به عنوان بهترین دروازه بان شــناخته شد. براند جونز 
دروازه بان النصر دوم شد.

مدافعان
انتخاب طرفداران: سیامک نعمتی - پرسپولیس
21 ارسال در بازی )شماره 3 توسط یک مدافع(

6 فرصت ایجاد شده
1 پاس گل

سیامک نعمتی به دلیل مصدومیت از یک هافبک به دفاع 
راست تبدیل شــد و با انجام نمایش های خوب در دوحه 
موقعیت خود را تثبیت کرد. انتقال بی وقفه ای که هواداران 
بــه وضوح از آن قدردانی می کننــد. وی ۷9 درصد آرا را 
به دست آورد و از ســلطان الغنام النصر )18 درصد(، پدرو 
میگوئل از السد )2 درصد( و اکبر آلیجونوف از پاختاکور )1 

درصد( آرا بیشتری کسب کرد.
انتخاب طرفداران: مایکون - النصر

انتخاب طرفداران: سعید آقایی - پرسپولیس
25 ارسال )شماره 1 توسط یک مدافع(

۴ دوئل برنده شده
6 فرصت ایجاد شده

پرسپولیس ســعید آقایی را اندکی قبل از آغاز مجدد لیگ 

قهرمانان آســیا در ســال 2020 به میدان آورد و بازیکن 
ســابق ســپاهان ثابت کرد که با چه قراردادی زیرکانه به 
عنوان بخشی از یک دفاع تقریباً غیر قابل نفوذ به این تیم 
پیوسته اســت. عملکرد او در نظرسنجی ها نیز طنین انداز 
شد زیرا وی محبوب ترین گزینه برای بهترین ترکیب بود.

عــوض خمیس از النصر در رده دوم  بود، در حالی که فرخ 
ســیفیف از پاختاکور و عبدالعزیز حیکال از شباب الاهلی 

نیز نامزد شدند.
انتخاب طرفداران: شجاع خلیل زاده پرسپولیس

هافبک ها
هافبک های میانی

انتخاب طرفداران: بشار رسن - پرسپولیس
1 گل ، 2 پاس گل

12 موقعیت ایجاد شده )شماره 3 توسط یک هافبک(
۴23 پاس )شماره 2 توسط یک هافبک(

بشــار رســن در چند وقت اخیر به یکی از بازیکنان اصلی 
پرسپولیس تبدیل شده است و این عراقی در بازی تیمش 
تا فینال بســیار برجسته بود و عملکرد خوبی داشت. رسن 
با مهدی قایدی از اســتقلال و هم تیمی خود یعنی  کمال 
کامیابی نیا که به ترتیب دومین و ســومین رای را کسب 

کردند خط میانی تیم منتخب را تشکیل می دهند.
مهاجم ها

انتخاب طرفداران: امیر ارسلان مطهری - استقلال
2 گل زده

11 لمس توپ در محوطه جریمه
با کســب بیش از نیمی از آرا )52.6٪( ، این امیر ارسلان 
مطهــری، بازیکن تیم اســتقلال بود که بــا دو گل زده 
مهاجم محبوب شد. او بالاتر از عبدالرزاق حمدالله از النصر 
)۴۴.6٪( و گلــزن برتر لیگ قهرمانان آســیا 2018 بغداد 

بونجاح از السد قرار گرفت.
سرمربی

انتخاب هواداران: یحیی گل محمدی - پرسپولیس
مردی که پرسپولیس را در عرض تنها سه سال به دومین 
فینال لیگ قهرمانان آســیا برد. جای تعجب نیســت که 
هواداران فوتبال آســیا برای هدایت این تیم پر ســتاره از 

غرب به سراغ مربی ایرانی، یحیی گل محمدی رفتند.
بــا حضور گل محمدی در راس تیم، فرم پرســپولیس در 
مسیر رسیدن به اوج رقابت ها بسیار چشمگیر بود زیرا تیم 
در هفت مسابقه فقط دو گل دریافت کرد که هر دو پنالتی 

بود و در انتها 10 گل به ثمر رساند.

بازگشت شجاعیان به میدان بعد از یک سال 
و یک ماه و یک روز

در صورتی که داریوش شــجاعیان مقابل فولاد به میدان برود، بعد از یک ســال و یک ماه و 
یک روز بازگشت به مستطیل سبز را تجربه می کند.

به گزارش مهر، داریوش شــجاعیان به سرنوشت عجیبی در تیم استقلال دچار شده و در دو 
فصل متوالی بــا مصدومیت از ناحیه رباط صلیبی مدت طولانــی مصدومیت را تجربه کرد. 
شــجاعیان در حالی که می توانست خیلی زودتر از این به میدان بازگردد، با پنجره های بسته 

نقل و انتقالاتی مواجه شد تا بازگشتش به میدان طولانی تر شود.
شجاعیان در دیدار تدارکاتی تیمش مقابل چوکا دچار مصدومیت جزیی شد که این مصدومیت 
را هم پشــت سر گذاشــته و این روزها با انجام تمرینات اختصاصی می کوشد تا برای دیدار 
مقابل فولاد آماده شود.در صورتی که شجاعیان با تصمیم محمود فکری فرصت بازی مقابل 
فولاد را پیدا کند، بعد از یک سال و یک ماه و یک روز در یک دیدار رسمی با پیراهن استقلال 
حضور پیدا کرده اســت.مصدومیت شجاعیان از ناحیه رباط صلیبی در تاریخ 29 مهر 98 و در 
دیدار مقابل ســایپا به وقوع پیوســت و دیدار هفته دوم آبی پوشان مقابل فولاد در تاریخ 30 
آبان انجام می شود و شجاعیان ۴ روز فرصت دارد تا به آمادگی کامل برای این بازی برسد.

باشگاه استقلال رسماً به رأی پرونده 
استراماچونی اعتراض کرد
باشگاه استقلال درخواســت خود برای اعتراض به 
رأی پرونده مربوط به شــکایت آندره آ استراماچونی 
از این باشــگاه را رســماً در دادگاه حکمیت ورزش 

به ثبت رساند.
به گزارش تسنیم، کمیته انضباطی فیفا چندی پیش 
با ارســال نامه ای به باشگاه اســتقلال ضمن ارائه 
مشــروح پرونده شکایت آندره آ اســتراماچونی، این 
باشــگاه را به پرداخت مبلغ یک میلیون و 359هزار 
یورو بابــت مطالبات ســرمربی ایتالیایی پیشــین 

آبی پوشان محکوم کرد.
به خلاف پرونده های قبلی، این بار مسئولان استقلال مدعی اند مدارکی را در اختیار دارند که 
می تواند باعث کسر از مبلغ یادشده شود. این مدارک شامل دست خط های استراماچونی برای 
کاهش قرارداد دوساله اش به یک سال است، در دست خط دیگری از استراماچونی، این مربی 

به صراحت اعلام کرده که حقوقش بیشتر از دو ماه به تعویق نیفتاده است.
از طرفی، حقوق معوق یکی از ماه های همکاری دو طرف توســط مدیران استقلال به حساب 
اســتراماچونی واریز شــده و حقوق ماه دیگر نیز که در ترکیه حواله شده بود، برگشت خورده 
است، این مسئله از نظر مسئولان استقلال نشان می دهد که در پرداخت مطالبات استراماچونی 

حسن نیت شان را نشان داده بودند و این مربی خودش تصمیم به جدایی گرفته است،
به همین دلیل، مسئولان استقلال امروز )یکشنبه( رسماً اعتراض خود به پرونده استراماچونی 
را برای ثبت در دادگاه ورزشی CAS ارسال کردند. گفته می شود با توجه به درخواست باشگاه 
استقلال و همچنین لایحه 300صفحه ای استراماچونی، دادگاه CAS از سه قاضی برای این 

پرونده استفاده می کند.

511/1آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای محمود جهاندار به اســتناد دو برگه استشهادیه گواهی 
امضاء شــده توسط اســناد رسمی 283 مشهد نســبت به ششدانگ اعیان 
پلاک ثبتی 30118 فرعی از 232 – اصلی بخش9 مشــهد که بعلت سهل 
انگاری مفقود گردیده اســت تقاضای صدور ســند المثنی نموده است که 
برابر ثبت دفتر املاک ششدانگ اعیان پلاک فوق برابر سند99161 مورخ 
1381/۴/16 دفترخانه 80 مشهد ذیل شــماره دفتر املاک 1218 صفحه 
128 بنام محمود جهاندار ثبت و ســند مالکیت به شــماره چاپی 06۷830 
صادر و تســلیم شده اســت. دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد و این 
بخشنامه به اســتناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه  قانون ثبت 
امــلاک صادر گردید، مراتب یک نوبــت آگهی و متذکر می گردد هرکس 
نســبت به ملک مورد آگهی معامله انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود باشد بایستی ظرف  مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض 
کتبی خود را به پیوســت اصل ســند مالکیت یا سند معامله رسمی به این 
اداره تســلیم نماید. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت 
مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه ســند مالکیت یا ســند معامله رسمی 
نســبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد 

شد. م.الف 110
محمد جواد غلامی- رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک  منطقه یک مشهد

511/2آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه  آقای علی اصغر ســاعی طرقی برابر تفویض وکالت شــماره 
296۴9 مورخ 1399/6/30 دفترخانه 10۴۷ تهران ) رمز تصدیق 310520( 
و وکالــت ۷3۷۴3 مورخ 1399/06/19 دفترخانه 680 تهران ) رمز تصدیق 
۴۴62۷3( از طرف قاسم روغنی به استناد دو برگه استشهادیه گواهی امضاء 
شــده توسط دفتر اسناد رسمی 308 تهران نسبت به ششدانگ پلاک ثبتی 
20۷9 فرعی از ۴26 و 553 فرعی از 230 - اصلی بخش 9 مشهد که بعلت 
سهل انگاری مفقود گردیده اســت. تقاضای سند المثنی نوبت اول نموده 
اســت ، برابر ثبت دفتر املاک ششــدانگ پلاک فوق ذیل ثبت 113۴08 
شــماره صفحه ۴0۴ دفتر 5۷0 بنام آقای  رجبعلی تخم کار ثبت و ســند 
مالکیت شماره 113982 صادره شده است سپس برابر سند قطعی 90۴13 
مورخ 1369/2/9 دفترخانه 2 مشــهد به آقای قاسم روغنی منتقل و از سند 
اولیه استفاده می شده است ) برابر شماره نامه 139985651۷90000109 
مورخ 1399/8/1۴ دفتر خانه 2 مشــهد رونوشــت سند ارسال شده است.( 
دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد  لذا به اســتناد ماده 120 اصلاحی 
قانون ثبت ، مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هرکس نســبت به 
ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 
باشد بایستی ظرف ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را 
به پیوســت اصل سند مالکیت یا سند معامله ای به این اداره تسلیم نماید. 
بدیهی اســت در صورت عدم اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول اعتراض 
بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد. م.الف109 
محمد جواد غلامی- رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک  منطقه یک مشهد

مفقودی
 )کارت ماشــین( خــودرو وانــت پیکان مــدل 1391 به شــماره پلاک

 ۷8 ن181 ایران ۴2- به شــماره موتور 11۴F00۴033۷  و شماره شاسی 
NAAA۴6AA2DG3۷9۷89 به نام اعظم اعیانی مقدم مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد. 

مفقودی
برگ ســبز خودرو سواری سیستم سایپا تیپ 1۴1SL مدل 1389 به شماره 
پلاک 32 ایران ۷۴6 ل 92  به شــماره موتور 3813991 شــماره شاسی 
S3۴82289332352 مربوط به زهرا زارعی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
. نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رســمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای اصلاحی  
139۷60306006000552 هیــات اول موضوع مــاده یک قانون مذکور 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربــت حیدریه تصرفات  مالکانه و 
بلامعارض متقاضی آقای غلامرضا شــجاعی نســب فرزند غلامحسن به 
شــماره شناســنامه 8۴۷ صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک 
باب ساختمان به مســاحت ۴12/56 متر مربع) چهارصد و دوازده و پنجاه 
و شــش صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ ۴۴ فرعی از اراضی شاهده پلاک 
129 اصلی دهســتان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک ثبت ملک 
تربت حیدریه خریداری از ورثه غلامحســن شجاعی نسب و انتقال قهری 
نســبت به سهم الارث خودش محرز گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
و مــاده 13 قانــون آئین نامــه مربوطه این آگهــی در دو نوبت به فاصله 
15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شــهرها منتشر تا در 
صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید 
از تاریــخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خــود را به این اداره ثبت 
محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه 
از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی دادخواســت به اداره ثبــت محل تحویل دهد که در 
ایــن صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در 
صورتی که اعتــراض در مهلت قانونی واصل نگــردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 
به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 8/10/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1399/8/26
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد  ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره  
139960306003000618 مورخه 1399/6/12 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای احمد اصغر زاده احمد آباد فرزند ابوالقاسم به شماره شناسنامه 
10۷8 صادره از مرزداران در ششــدانگ یک باب ســاختمان به مساحت  
89/63 متر مربع قســمتی از پلاک 9۷ فرعی از 6 اصلی بخش9 مشــهد 
واقع درحرعاملی 6۴ بن بست دوم سمت راست قطعه چهارم متعلق به خود 
متقاضی ) ســهم مشاعی خودش( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 
مالکیت صادر خواهد شد. م.الف66۷ تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/8/10.  

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/8/26
محمد جواد غلامی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

وزارت نیرو
شرکت برق منطقه خراسان

 

   

 )) مراقب خاموش بودن لامپ هاي اضافی در ساعات اوج مصرف باشیم.(( 
 » 99/ 20/ حبه شماره  (فشرده) آگهی مناقصه عمومی دو مرحله اي همزمان با ارزیابی کیفی«

سان در نظر دارد؛        ست  "شرکت برق منطقه اي خرا صه عمومی" حامد GISلوولتیک 20/132احداث پ دو  را از طریق برگزاري مناق
 حایز شرایط ، واگذار نماید. شرکتمرحله اي همزمان با ارزیابی کیفی (فشرده) به 

 شماره فراخوان 
 درسامانه ستاد

مدت  موضوع مناقصه
 قرارداد

 مبلغ تضمین شرکت در فرایند 
 محل اعتبار  ارجاع کار( ریال)

3620990011230000  
 20/132احداث پست 
لوولتیک GIS حامد   

ماه  20  منابع داخلی 6,289,898,898 
 (غیر عمرانی)

 *شرایط لازم جهت شرکت در مناقصه:
از سازمان  EPCیا گواهی صلاحیت و رویدر رشته  ن 5  هیبا حداقل پا يمانکاریمعتبر پ تیصلاح نامهی)دارا بودن گواهالف

 آزاد.  تیظرف وبرنامه و بودجه کشور 
 .یمعتبر از وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماع یمنیا تیصلاح نامهی) دارا بودن گواهب

 مستیس يکه تجربه اجرا ییگروه اجرا یمعرف ایانتقال  ای عیفوق توزGISپست   کیتوسعه حداقل  ایتجربه احداث  دارا بودنج)     
 گذشته . سال 10  یمربوطه ط ياز کارفرما تنامهیبا ارائه رضا ،را دارد مذکور

 نحوه دریافت اسناد ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه : * 
ریال به   1،000،000مناقصه گران حایز شرایط می توانند  پس از ثبت نام در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و واریز الکترونیکی مبلغ 

ه را بارگیري (مشاور) فایل اسناد ارزیابی کیفی و اسناد مناقصتوس اشتاتحساب مندرج در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به نام شرکت 
 نمایند.

شنبه  به تاریخ یک روز  19:00تا ساعت  26/08/99تاریخ شنبه دوروز  10:00*تاریخ دریافت اسناد ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه: ساعت 
02/09/99 . 

 :پاکت الفو محل  تحویل  *تاریخ بارگذاري اسناد ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه
ا درسامانه تدارکات ر کلیه مستندات و مدارك (اسناد ارزیابی کیفی، پاکت الف ،ب و ج )از پیشنهاد دهندگان تقاضا می گردد ؛ ابتدا تصویر 

بارگذاري نمایند و اصل پاکت الف با شرایط درج شده دراسناد مناقصه  06/10/99 خیشنبه  به تارروز 10الکترونیکی دولت حداکثرتا ساعت 
پس از ثبت در دبیرخانه شرکت برق منطقه اي خراسان به آدرس:مشهد  07/10/99شنبه مورخ  یکروز 9و به صورت لاك و مهر شده تا ساعت 

دورنگار   051 – 36103620تلفن –امور تدارکات و قراردادها  به سمت راست –طرقبه  –نرسیده به دو راهی شاندیز  –انتهاي بلوار وکیل آباد 
 تحویل نمایند. 3-051 6103629

 در محل امور تدارکات و قراردادها. 07/10/99 خیشنبه  به تار یکروز 10:   00*تاریخ و محل گشایش پاکات: ساعت 
مناقصه گران جهت ثبت نام در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت باید به دفاتر پیشخوان دولت مراجعه نمایند که لیست دفاتر منتخب در *

 موجود می باشد.) www.setadiran.ir(سامانه ستاد 
  ) بهصدر آبادي منخا-توس اشتات* در صورت نیاز به دریافت توضیحات بیشتر، متقاضیان می توانند با مشاور(شرکت 

 ) تماس حاصل فرمایند.آقاي حسین زاده( 051-36103620یا با امور تدارکات و قراردادها به شماره  - 051-38836070شماره 
 .مدت مقرر واصل شود ، مطلقاً ترتیب اثرداده نخواهد شد يپیشنهادهاي فاقد امضا ، مشروط ، مخدوش وپیشنهاداتی که بعداز انقضا*به 

پرده، مطابق آیین نامه تضمین درمعاملات دولتی می باشد و پیشنهادهاي فاقد س و قابل تمدید *پیشنهاد دهنده موظف به ارایه تضمین معتبر
 ش ، سپرده هاي کمترازمیزان مقرر، چک شخصی و نظایرآن مورد پذیرش واقع نخواهد شد.سپرده هاي مخدو

 *سایراطلاعات و جزییات دراسنادمناقصه درج شده است .
 پایگاه هاي اطلاع رسانی به آدرس ذیل مراجعه نمایند: ضمناً متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر، به

 http://tender.tavanir.org.irپایگاه اطلاع رسانی معاملات توانیر                                                                         
 http:/iets.mporg.ir                                            پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات                                             

 www.krec.irپایگاه اطلاع رسانی مناقصات شرکت برق منطقه اي خراسان                                                              
 www.setadiran.ir»                                                                                ستاد«سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

 
 روابط عمومی شرکت برق منطقه اي خراسان

  1043388شناسه آگهی: 
 5733 :الف میم

ح/20/
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روزنـامه اقتصادی، سیاسی و 
فرهنگی خراسان رضوی

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
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